
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 4ο ∆ηµοτικό Σχολείο Περαίας Θεσσσαλονίκης
και το Γυµνάσιο Νέας Ευκαρπίας Θεσσαλονίκης, σελ. 8870,
8874

2. Ειδική Ηµερήσια ∆ιάταξη:
Συζήτηση επί της πρότασης που κατέθεσαν εβδοµήντα

οκτώ (78) Βουλευτές του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος για τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής
για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης κατά το άρθρο
86 παρ. 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 του Κανονισµού
της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη
Υπουργών» για την ενδεχόµενη τέλεση από τον πρώην
Υπουργό Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής Αριστοτέλη Παυ-
λίδη του αδικήµατος της παράβασης καθήκοντος και της απι-
στίας, εκ της οποίας η περιουσιακή ζηµιά υπερβαίνει τα
15.000 ευρώ», σελ. 8865

2. Ανακοινώνεται ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας και Πρωθυπουργός και η Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα της Νέας ∆ηµοκρατίας δε θα συµµε-
τάσχει στη συζήτηση της Ειδικής Ηµερήσιας ∆ιάταξης, σελ.
8865

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 8865, 8866, 8867
4. Αποχώρηση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού

Ορθόδοξου Συναγερµού από τη συζήτηση της Ειδικής Ηµε-
ρήσιας ∆ιάταξης, σελ. 8866

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας ∆ιάταξης:
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε., σελ. 8865
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ. 8866
ΚΟΥΒΕΛΗΣ Φ., σελ. 8866
ΣΙΟΥΦΑΣ ∆., σελ. 8865, 8867
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ., σελ. 8867

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε., σελ. 8875
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ. 8870
ΚΟΥΒΕΛΗΣ Φ., σελ. 8874,8877
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ., σελ. 8867
ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ Β., σελ. 8869
ΠΕΤΑΛΩΤΗΣ Γ., σελ. 8872
ΡΗΓΑΣ Π., σελ. 8873
ΣΙΟΥΦΑΣ ∆., σελ. 8878
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ., σελ. 8874, 8875, 8877

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’

Πέµπτη 7 Μαΐου 2009 (απόγευµα)



Αθήνα, σήµερα στις 7 Μαΐου 2009, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
18.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Προέδρου αυτής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ ΣΙΟΥΦΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ
ΤΗΣ ΟΛΟΜΕΛΕΙΑΣ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

Συζήτηση και λήψη απόφασης στην πρόταση που κατέθεσαν
εβδοµήντα οκτώ (78) Βουλευτές του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος για τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής
για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης κατά το άρθρο 86
παράγραφος 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 και επί του Κα-
νονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 3126/2003 «Ποινική
ευθύνη Υπουργών» για την ενδεχόµενη τέλεση, από τον πρώην
Υπουργό Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής Αριστοτέλη Παυλίδη
του αδικήµατος της παράβασης καθήκοντος και της απιστίας, εκ
της οποίας η περιουσιακή ζηµιά υπερβαίνει τα 15.000 ευρώ».

Σύµφωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 155 του Κανονι-
σµού της Βουλής η συζήτηση περιορίζεται µόνο στη λήψη από-
φασης για τη συγκρότηση ή όχι Ειδικής Κοινοβουλευτικής
Επιτροπής για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης.

Η ψηφοφορία είναι µυστική και θα διεξαχθεί σύµφωνα µε τις
διατάξεις της παραγράφου 5, του άρθρου 155 του Κανονισµού
της Βουλής.

Η συζήτηση της πρότασης διεξάγεται µε ανάλογη εφαρµογή
του άρθρου 137 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής και
θα ολοκληρωθεί σε µία συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να θέσω υπ’ όψιν του Σώµατος τη διαδικασία που
ακολουθήσαµε σε ανάλογες περιπτώσεις. Σύµφωνα µε αυτή κατ’
εφαρµογή της διάταξης της παραγράφου 5, του άρθρου 65 του
Κανονισµού της Βουλής θα υπάρξει κατάλογος κατά προτεραι-
ότητα οµιλητών που θα οριστούν από τα κόµµατα ως εξής. Τρεις
Βουλευτές από το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα και ένας συ-
νάδελφος Βουλευτής από τις τρεις άλλες Κοινοβουλευτικές Οµά-
δες.

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και Πρωθυπουργός µε ενηµέρωσε, ότι η Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν θα συµµετάσχει στη
συζήτηση και στην ψηφοφορία.

Επίσης, πέραν των ανωτέρω, εφόσον επιθυµούν, τα κόµµατα
που συµµετέχουν στη συζήτηση µπορούν να δώσουν κατάλογο
οµιλητών. Εκτός από τους Προέδρους των Κοινοβουλευτικών

Οµάδων και τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, όποιος
άλλος συνάδελφος θελήσει να µιλήσει, θα εγγραφεί µε το ηλε-
κτρονικό σύστηµα µέχρι το τέλος της οµιλίας του δεύτερου οµι-
λητή. Οι τέσσερις οµιλητές, ένας από κάθε κόµµα, προτείνω να
µιλήσουν µέχρι δεκαπέντε λεπτά και οι υπόλοιποι δύο οκτώ
λεπτά. Σύµφωνα µε τον Κανονισµό οι συνάδελφοι που θα εγ-
γραφούν στον κατάλογο µε το ηλεκτρονικό σύστηµα θα µιλή-
σουν από πέντε λεπτά. Οι οµιλητές θα λάβουν το λόγο εναλλάξ
και δεν θα υπάρξουν δευτερολογίες.

Οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων θα µιλήσουν σύµ-
φωνα µε το χρόνο που προβλέπεται στο άρθρο 97, παράγραφος
2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή η διάρκεια της αγό-
ρευσης του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ µέχρι είκοσι λεπτά, του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος, του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς και του Προέ-
δρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού µέχρι δεκαπέντε
λεπτά.

Οι αναπληρωτές των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων θα µιλήσουν µέχρι δώδεκα λεπτά, εάν όµως προηγηθεί οµι-
λία Προέδρου Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο αναπληρωτής θα
λάβει το λόγο για πέντε λεπτά.

Κατά τα λοιπά θα εφαρµοστούν οι διατάξεις των άρθρων 97,
167 και 137, παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής.

Αποδέχεται η Βουλή την πρόταση αυτή;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το

λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κύριε Βενιζέλο, θα µιλή-

σετε για την αποδοχή ή όχι;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Εµπεριέχεται και αυτό σε αυτά που

θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ορίστε, κύριε Βενιζέλο,

έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µόλις ανακοινώ-

σατε επισήµως στο Σώµα, πως ο Πρωθυπουργός και Πρόεδρος
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Καραµανλής, σας ανακοίνωσε ότι το
κόµµα του, δηλαδή η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία και η Κυβέρ-
νησή του δεν πρόκειται να µετάσχει ούτε στη σηµερινή συνε-
δρίαση της Βουλής για ένα θέµα που αφορά την πιθανή ποινική
ευθύνη Υπουργού της Κυβέρνησής του.

∆εν µας εκπλήσσει αυτό και δεν µας εκπλήσσει γιατί κατά πα-
ράβαση κάθε κοινοβουλευτικής τάξης, αµέσως µόλις κατατέθηκε
η πρότασή µας αυτή, ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος έξω από την
Αίθουσα αυτή, κατ’ εντολή του Πρωθυπουργού, ενηµέρωσε αµέ-
σως τα Μέσα Ενηµέρωσης ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν πρόκειται
να µετάσχει γιατί το ΠΑΣΟΚ ευτελίζει τους θεσµούς. Στην πραγ-
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µατικότητα κατά την αντίληψη της Κυβέρνησης, το ΠΑΣΟΚ προ-
ωθεί ένα είδος «θεσµικής εκτροπής» µε αυτές του τις προτάσεις
και κατόπιν αυτού θα µας αφήσουν µόνους µε τα άλλα κόµµατα
της Αντιπολίτευσης, όπως έκαναν ήδη δύο φορές, τον Οκτώβριο
και τον Ιανουάριο για την υπόθεση Βατοπεδίου. Και τώρα βλέ-
πουµε αυτό να παίρνει και τη µορφή επίσηµης ανακοίνωσης και
κυρίως τη µορφή των κενών εδράνων της κοινοβουλευτικής Πλει-
οψηφίας και της Κυβέρνησης. Κι εσείς προτείνατε στη Βουλή να
αποδεχθεί µία ρύθµιση της διαδικασίας µε δεδοµένο ότι στην Αί-
θουσα, που είναι ο κορυφαίος θεσµός της δηµοκρατίας και του
κοινοβουλευτικού συστήµατος διακυβέρνησης, είναι λογικό και
φυσιολογικό να µην υπάρχει Πρωθυπουργός, να µην υπάρχει Κυ-
βέρνηση και να µην υπάρχει και κοινοβουλευτική Πλειοψηφία!

Εµείς θα αποδεχθούµε την πρότασή σας. Θα αποδεχθούµε,
όµως, την πρότασή σας ακριβώς επειδή θέλουµε να φανεί ανά-
γλυφα στην κοινή γνώµη, ότι η χώρα στην πραγµατικότητα δεν
διαθέτει Κυβέρνηση που απολαµβάνει της εµπιστοσύνης της
Βουλής.

Η οριακή, ούτως ή άλλως, Πλειοψηφία του κ. Καραµανλή, έχει
γίνει ακόµη πιο επισφαλής και ηθικά βεβαρυµένη. ∆ιότι η οριακή
Πλειοψηφία των εκατόν πενήντα ενός Βουλευτών, είναι τώρα
πλειοψηφία εκατόν πενήντα Βουλευτών µε τη σύµπραξη του κ.
Παυλίδη, ο οποίος στην πραγµατικότητα «σέρνει» από πίσω του
τη Νέα ∆ηµοκρατία και την Κυβέρνηση του κ. Καραµανλή. Ή, για
να το πω σωστά, ο κ. Καραµανλής και η Κυβέρνησή του και το
κόµµα του «κρύβονται» πίσω από τον κ. Παυλίδη και αρνούνται να
εµφανιστούν σήµερα, γιατί δεν έχουν στην πραγµατικότητα τη
δεδηλωµένη εµπιστοσύνη της Βουλής.

∆εν έχουν, φυσικά, ούτε την ανοχή της κοινωνίας. Έχουµε µία
Κυβέρνηση που δεν έχει κοινωνική στήριξη, µία Κυβέρνηση χωρίς
πολιτική νοµιµοποίηση, µια Κυβέρνηση που φοβάται να εµφανι-
στεί στο Κοινοβούλιο και εγκαταλείπει για τρίτη φορά την Ολο-
µέλεια της Βουλής των Ελλήνων στα χέρια της Αντιπολίτευσης.
Η οποία δεν είναι λογικό, δεν είναι φυσιολογικό και αναγκαίο να
λέει προς τους πολίτες ότι, όταν δεν υπάρχει Κυβέρνηση, όταν
έχει παραιτηθεί η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία, η µόνη λύση
είναι να προσφύγουµε στη λαϊκή ετυµηγορία, για να καταγραφεί
ο αυθεντικός συσχετισµός δυνάµεων και να φτάσουµε σε µία
άλλη κυβέρνηση;

Θα µου πείτε, υπάρχει και η άλλη εκδοχή, η εκδοχή της Νέας
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησής της, ότι εµείς ασχολούµαστε
µε τα σκάνδαλα, δηλαδή ασχολούµαστε µε τις αρµοδιότητες που
το Σύνταγµα αναθέτει στη Βουλή και µε την απάντηση που οφεί-
λουµε να δώσουµε σ’ ένα έγγραφο του τακτικού ανακριτή ∆ω-
δεκανήσου, που έχει διαβιβαστεί στη Βουλή, παρά τους
φραγµούς που έθεσε ο Εισαγγελέας και ο Αντιεισαγγελέας του
Αρείου Πάγου. Η Κυβέρνηση και ο κ. Καραµανλής µας λέει:
Ωραία, ασχοληθείτε εσείς µε τα σκάνδαλα, γιατί εγώ σήµερα το
απόγευµα ειδικά, που πρόκειται η Βουλή να συζητήσει για µία
τέτοια υπόθεση, θα ασχοληθώ µε τα µεγάλα θέµατα του τόπου,
µε την οικονοµία, µε την κρίση, µε το εισόδηµα των νοικοκυριών,
µε την απασχόληση, µε το µέλλον της Ευρώπης, µε τις µεγάλες
επιλογές της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας!

Σήµερα το απόγευµα, πραγµατικά, ο κ. Καραµανλής θα δια-
σταυρωθεί µε την ατζέντα των πολιτών, µε την αγωνία τους για
το τι συµβαίνει και για το τι πρόκειται να συµβεί, για το τι υφί-
σταται ο τόπος. Και ο τόπος δεν υφίσταται µια οικονοµική κρίση.
Υφίσταται µία κρίση θεσµική, ηθική, κοινωνική. Απαξιώνεται. ∆ια-
λύονται οι αρµοί του.

Και ο κ. Καραµανλής έρχεται και γίνεται κήρυκας αυτού του
σοφίσµατος, ότι «το ΠΑΣΟΚ και η υπόλοιπη Αντιπολίτευση ασχο-
λείται µε τη σκανδαλολογία κι εµείς ασχολούµαστε µε τα µεγάλα
καυτά θέµατα και θα λύσουµε τα προβλήµατα του τόπου». Ποιοι;
Οι εκπρόσωποι της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας και δυ-
στυχώς και οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας, που αποδέχο-
νται την προσβολή που τους κάνει ο κ. Καραµανλής, ο οποίος
σήµερα τους λέει: ∆εν έχετε όχι συνείδηση κοινοβουλευτική,
αλλά ούτε δικαίωµα κοινοβουλευτικής παρουσίας και λόγου. Τη
∆ευτέρα τους είπε: Έχετε δικαίωµα παρουσίας και ψήφου, αλλά
όχι δικαίωµα επιλογής, γιατί η επιλογή ήταν να σταθούµε όρθιοι.
Και φυσικά, ας λευκανθεί τεχνητά, όπως είπα, ο κ. Παυλίδης.

Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Καραµανλής και µε τη σηµερινή του επι-
λογή ευτελίζει το Κοινοβούλιο και την Κυβέρνηση. Στέλνει ένα
µήνυµα προς τους πολίτες, το οποίο είναι πολύ ευανάγνωστο. Η
χώρα εµφανίζει θεσµικά αυτή την εικόνα. ∆εν υπάρχει Πλειοψη-
φία. ∆εν υπάρχει Κυβέρνηση. Και προσπαθεί να ψελλίσει ότι
ασχολείται µε τα µεγάλα, ενώ εµείς ασχολούµαστε µε τα µικρά.

Ε, αυτή η κατάσταση δείχνει µία κυβέρνηση όχι µικρή, αλλά
ανύπαρκτη, που δεν µπορεί να ασχοληθεί µε τίποτα. Αυτή τη
στιγµή ζει µόνο την αγωνία της αυτοσυντήρησής της στην τυπική
άσκηση της εξουσίας.

Άρα, δεχόµαστε κατ’ ανάγκη τη διαδικασία αυτή και επιφυ-
λασσόµαστε, στην πρόοδο της συζήτησης, να θέσουµε και άλλα
θέµατα, τα οποία αφορούν τη διαφύλαξη του κύρους του Κοινο-
βουλίου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ο κ. Βορίδης έχει το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από την

τροπή σε φυγή της Νέας ∆ηµοκρατίας για δεύτερη φορά, ο Λαϊ-
κός Ορθόδοξος Συναγερµός αρνείται να συµµετάσχει στη γε-
λοιοποίηση του Κοινοβουλίου µε συζητήσεις άνευ νοήµατος,
άνευ αντικειµένου, άνευ περιεχοµένου. Εµείς, τουλάχιστον, δεν
θα συµπράξουµε στον ευτελισµό της πολιτικής ζωής, ούτε, βε-
βαίως, προτιθέµεθα να µετατρέψουµε το Κοινοβούλιο σε Εισαγ-
γελία.

Επαναλαµβάνουµε στα δύο µεγάλα κόµµατα, τα οποία µε θαυ-
µαστή συνέπεια εδώ και πολλές δεκαετίες συγκαλύπτουν όλα τα
σκάνδαλα του δηµοσίου βίου. Αν το τολµάτε, κρατήστε τη Βουλή
ανοικτή, φέρτε όλα τα ζητήµατα προς κρίση, µέχρι την πλήρη
διαλεύκανσή τους. Μέχρι τότε εµείς θα εστιάσουµε στα µεγάλα
προβλήµατα του τόπου, θα εστιάσουµε στις επικείµενες Ευρωε-
κλογές και θα απέχουµε από φαρσοκωµωδίες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
(Στο σηµείο αυτό αποχωρούν από την Αίθουσα οι Βουλευτές

του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο κ. Κουβέ-

λης.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συµ-

φωνήσετε ότι αυτό το οποίο συµβαίνει για τρίτη φορά στο Ελλη-
νικό Κοινοβούλιο, είναι µοναδικό στη λειτουργία των
Κοινοβουλίων ολόκληρης της Ευρώπης. Εµφανίζεται τον τελευ-
ταίο καιρό στην Ελλάδα αυτό το φαινόµενο, µε αποτέλεσµα να
απαξιώνεται το κατ’ εξοχήν εκφραστικό της λαϊκής κυριαρχίας
όργανο, που είναι η Βουλή των Ελλήνων.

Εγώ δεν οµιλώ, κύριε Πρόεδρε, περί ευτελισµού. Όµιλώ για
κατάπτωση της βασικής αξίας, στο πλαίσιο της δηµοκρατίας, που
είναι η λειτουργία του Κοινοβουλίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διαβιβάστηκε, σύµφωνα µε το
άρθρο 86 του Συντάγµατος, µία δικογραφία από τον Εισαγγελέα
∆ωδεκανήσου. Η Βουλή πρέπει να απέχει των αρµοδιοτήτων, των
καθηκόντων και των υποχρεώσεών της; Προφανώς όχι. Η Βουλή
πρέπει να πράξει αυτό που επιτάσσεται από το Σύνταγµα, να
ασχοληθεί και να αποφασίσει αν θα συσταθεί ή δεν θα συσταθεί
ειδική κοινοβουλευτική επιτροπή για τη διενέργεια προκαταρκτι-
κής εξέτασης.

Η απόφαση της Νέας ∆ηµοκρατίας να µην εµφανιστεί σήµερα
στη Βουλή, προσβάλει βαρύτατα την πολιτική λειτουργία της
Βουλής. Είναι µία προσβολή η οποία, κύριε Πρόεδρε, λυπάµαι,
αλλά θα συνεχίσει να βάλει εναντίον του κοινοβουλευτισµού, ενα-
ντίον της λειτουργίας του Κοινοβουλίου.

Κύριε Πρόεδρε, δεν πρόκειται για ένα παρεµπίπτον ζήτηµα.
Πρόκειται για ένα κεφαλαιώδες θέµα, που έχει σχέση µε το πώς
αντιλαµβάνεται η Συµπολίτευση και η Κυβέρνηση τις υποχρεώ-
σεις της, αλλά και τη λειτουργία της Βουλής. Με τον τρόπο που
επέλεξε να ενεργήσει, προσέβαλε βαρύτατα τη λειτουργία του
Κοινοβουλίου.

Ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς προσήλθε και προ-
σέρχεται στη διαδικασία αυτή µε αίσθηση ευθύνης, καθήκοντος
και υποχρέωσης, όπως αυτά τα στοιχεία επιτάσσονται από τη
λειτουργία του Κοινοβουλίου και από το Σύνταγµα.

Θα παραµείνουµε στη Βουλή και θα παραµείνουµε επιφυλασ-
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σόµενοι να σταθµίσουµε περαιτέρω τη στάση µας βλέποντας την
εξέλιξη αυτής της διαδικασίας, αυτής της χωλής διαδικασίας,
αυτής της διαδικασίας η οποία είναι χωλή µε αποκλειστική ευ-
θύνη της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αντιφατικότητα της συµπερι-
φοράς της Νέας ∆ηµοκρατίας εµφανίζεται εκεί που κατά την
άποψή της εξυπηρετεί τα κοµµατικά της συµφέροντα, απουσιά-
ζει και εξαφανίζεται από τις διαδικασίες που θεωρεί ότι βλάπτει,
όχι τη λειτουργία του Κοινοβουλίου, όχι τη λειτουργία της πολι-
τικής ζωής, αλλά τα δικά της µικροκοµµατικά συµφέροντα.

Κύριε Πρόεδρε, βεβαίως η πολιτική πρέπει να ασχολείται µε
την αντιµετώπιση των µεγάλων κοινωνικών και οικονοµικών προ-
βληµάτων, των προβληµάτων που προσδιορίζουν τη δύσκολη
πραγµατικότητα για τον Έλληνα πολίτη, αλλά ταυτόχρονα η πο-
λιτική, η λειτουργία του Κοινοβουλίου δεν µπορεί να απέχει από
θεσµοθετηµένες υποχρεώσεις. Το καθένα έχει τη δική του θέση,
τη δική του προτεραιότητα. Μπορούν να βαίνουν παράλληλα και
οι δύο αυτές πολιτικές λειτουργίες, χωρίς η µία να προσβάλλει
την άλλη.

Η εγκατάλειψη της µιας από τις δύο, κύριε Πρόεδρε, σηµαίνει
ότι δεν λειτουργεί η πολιτική, διότι δεν είναι παρεµπίπτοντα ζη-
τήµατα αυτά που αφορούν στη διερεύνηση υποθέσεων που
έχουν σχέση µε το δηµόσιο συµφέρον, µε το δηµόσιο αγαθό και
κατά τούτο έχει βαρύτατη πολιτική ευθύνη η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και οι συνάδελφοι Βουλευτές της Συ-
µπολίτευσης γι’ αυτό που επέλεξαν να πράξουν και µε το οποίο
τραυµατίζουν βαρύτατα τη λειτουργία της πολιτικής ζωής και ει-
δικότερα του Κοινοβουλίου.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο κ. Σπυρί-

δων Χαλβατζής, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχουµε δηλώσει δη-
µόσια επανειληµµένα ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα έκανε κάθε
δυνατή προσπάθεια και θα κάνει για να βρεθούν στο επίκεντρο
τα µεγάλα προβλήµατα των εργαζοµένων, ειδικά αυτήν την προ-
εκλογική περίοδο στην πορεία για τις Ευρωεκλογές. Οι εργαζό-
µενοι σήµερα δέχονται µια πολύ µεγάλη επίθεση από το µεγάλο
κεφάλαιο, το οποίο εκµεταλλεύεται και την κρίση για να συµπιέ-
σει ακόµη περισσότερο τη ζωή της εργατικής τάξης και των
άλλων εργαζοµένων.

Ταυτόχρονα το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έκανε και κάνει
κάθε δυνατή προσπάθεια για να διερευνηθούν όλες οι υποθέσεις
που έχουν δει το φως της δηµοσιότητας και να αποδοθούν, όσο
µπορούν να αποδοθούν, οι πολιτικές και οι όποιες ποινικές ευ-
θύνες, όπου υπάρχουν.

∆ιαπιστώνουµε, όµως, ότι µε την ευθύνη των δύο µεγάλων
κοµµάτων της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ η διερεύνηση
των σκανδάλων, των καταγγελιών οδηγείται στον εκφυλισµό,
οδηγείται στη συγκάλυψη και φυσικά δίνεται η εντύπωση ότι κά-
ποιοι θέλουν να κοροϊδέψουν.

Πιο συγκεκριµένα, η Νέα ∆ηµοκρατία µε τη στάση της, είτε µε
την άρνησή της κατ’ αρχήν να συµφωνήσει να αποδεχτεί την υπό-
θεση «SIEMENS», την υπόθεση Παυλίδη είτε µε τη σηµερινή
αποχή εµποδίζει την παραπέρα διερεύνηση, εµποδίζει οποιαδή-
ποτε δραστηριότητα της Βουλής να ρίξει κάποιο φως σ’ αυτές τις
υποθέσεις.

Το ΠΑΣΟΚ από την πλευρά του περιορίζεται στην ανάδειξη
των σκανδάλων πάντα επιλεκτικά, συγκαλύπτοντας από τη µια
µεριά τις δικές του ευθύνες και από την άλλη κάνοντας ό,τι µπο-
ρεί για να µην αποκαλυφθούν οι βαθύτερες αιτίες των σκανδά-
λων, οι πραγµατικές αιτίες οι οποίες συχνά-πυκνά τις τελευταίες
δεκαετίες πυροδοτούν τέτοια φαινόµενα διαφθοράς, αλλά και
φουντώνουν σκάνδαλα.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας µε αφορµή αυτή τη συγκε-
κριµένη συζήτηση, αυτή τη συγκεκριµένη άσχηµη κατάσταση,
θέλει να καλέσει τους εργαζόµενους, τους νέους ανθρώπους να
βγάλουν πολιτικά συµπεράσµατα, να δουν πώς τα δύο κόµµατα
του δικοµµατισµού αντιµετωπίζουν τα πραγµατικά προβλήµατα
των εργαζοµένων, του λαού, να δουν οι άνθρωποι της δουλειάς
πώς τα δύο κόµµατα αντιµετωπίζουν τα σκάνδαλα και φυσικά –

εκλογές έχουµε µεθαύριο- να αξιολογήσουν και να κρίνουν.
Εµείς θεωρούµε ότι θα πρέπει να καταδικαστούν τα δύο µε-

γάλα κόµµατα που προώθησαν και προωθούν συγκεκριµένες πο-
λιτικές, αλλά και γιατί για την ουσία των σκανδάλων δεν κάνουν
κανένα βήµα για την αντιµετώπισή τους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κατόπιν αυτού, έχει γίνει

αποδεκτή η πρόταση την οποία σας έχω κάνει.
Το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα έχει προτείνει για οµιλητές

τον κ. Μάρκο Μπόλαρη, τον κ. Γεώργιο Πεταλωτή και τον κ. Πα-
ναγιώτη Ρήγα. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας προτείνει ως
οµιλήτρια την Ε’ Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Βέρα Νικολαΐδου
και ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς προτείνει ως οµι-
λητή τον κ. Θεόδωρο ∆ρίτσα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις δύο προηγούµενες συζη-
τήσεις αναλόγων προτάσεων, όταν ολοκληρώθηκε η συζήτηση,
µε πρωτοβουλία των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης η συζήτηση
αυτή παρέµεινε στη συζήτηση, διότι µε σοβαρή επιχειρηµατολό-
γηση από την πλευρά σας και µε βάση τα όσα είχαν συµφωνηθεί
τότε εδώ, δεν ήτο εφικτή η πραγµατοποίηση της ψηφοφορίας.
Αλλά αυτό είναι ένα θέµα στο οποίο θα επανέλθουµε.

Ως Πρόεδρος του Σώµατος επαναλαµβάνω ότι για µένα ισχύ-
ουν αυτά τα οποία τα κόµµατα είχαν καταθέσει σε ό,τι αφορά την
ψηφοφορία την προηγούµενη φορά.

Κατόπιν αυτού, καλώ στο Βήµα τον κ. Μάρκο Μπόλαρη.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τριτώνει σήµερα µια προσβλη-

τική πολιτική διαδικασία από πλευράς της Κυβέρνησης σε βάρος
της λειτουργίας του Κοινοβουλίου. Τριτώνει σήµερα η απαξίωση
των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας. Σήµερα οι Βουλευτές
της Νέας ∆ηµοκρατίας «βρίσκονται» σε αναστολή των καθηκό-
ντων τους µε εντολή του Πρωθυπουργού. Σήµερα τριτώνει η
φυγή της καταρρέουσας Πλειοψηφίας, η οποία προσβάλλει το
Σύνταγµα και το νόµο.

Έφυγε η Πλειοψηφία του Κοινοβουλίου, για να µην εφαρµο-
στεί το άρθρο 86 του Συντάγµατος και ο νόµος περί ευθύνης
Υπουργών, όπως ζητά η δικαιοσύνη. Φεύγουν για να µη γίνει η
διερεύνηση πιθανών ευθυνών πρώην Υπουργών. Όπως έπραξαν
στο σκάνδαλο του Βατοπεδίου, έτσι πράττουν και σήµερα. Απου-
σιάζει η Κυβέρνηση και οι Βουλευτές της, διότι έχουν χάσει την
πολιτική κυριαρχία µε όρους δηµοκρατίας, µε όρους πολιτικής,
µε όρους θέσεων, προτάσεων και δυνατότητας διακυβέρνησης
της χώρας.

Αντίθετα, η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και ο ίδιος ο
Πρωθυπουργός επέλεξαν να στηρίζονται σε µηχανισµούς κοµ-
µατικού ελέγχου του κράτους, επέλεξαν µια ιδιότυπη «συγκυ-
βέρνηση» µε τον κ. Σανιδά.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από δύο ακριβώς χρόνια
τέτοια µέρα, 7 Μαϊου του 2007, ο κ. Οικονόµου, Εισαγγελέας της
∆ωδεκανήσου, αφ’ ενός διαβίβασε στον ανακριτή του Α’ Τµήµα-
τος του νησιού δικογραφία για το αδίκηµα της απιστίας και αφ’
ετέρου έστειλε το φάκελο στον Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου κ.
Σανιδά, επισηµαίνοντας: «Είµαστε αναρµόδιοι σύµφωνα µε το
νόµο περί ευθύνης Υπουργών, το νόµο 3126/2003». Γιατί; ∆ιότι ο
εισαγγελέας κατά τη διάρκεια του ελέγχου προσέκρουσε σε ευ-
θύνες µελών της Κυβέρνησης.

Σας υπενθυµίζω ότι εκείνη η συγκυρία είναι εξαιρετικά βεβα-
ρυµένη. Πρώτον λίγες µέρες πριν είχε παραιτηθεί ο Υπουργός
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας κ. Τσιτουρίδης, γιατί
είχε ξεσπάσει το σκάνδαλο των οµολόγων, η καταλήστευση του
ιδρώτα των εργαζοµένων. Εκείνες τις µέρες είχε διαβιβαστεί επί-
σης στον κ. Σανιδά αναφορά από τον πρώην Υπουργό Αιγαίου
για παραπλήσιο θέµα. Είναι οι ίδιες ακριβώς ηµέρες. Στις 29
Απριλίου έγινε η αναφορά του κ. Παυλίδη και στις 7 Μαρτίου
τώρα διαβιβάστηκε η δεύτερη δικογραφία από τον Εισαγγελέα
Ρόδου. Μία πύκνωση. Παραίτηση Υπουργού και δύο δικογραφίες
στον Άρειο Πάγο. Και είµαστε παραµονές των εκλογών. Η χώρα
οδεύει σε εκλογές που έγιναν µετά από τέσσερις µήνες, το Σε-
πτέµβριο του 2007.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛΓ’ - 7 ΜΑΪΟΥ 2009 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 8867



Και τι κάνει ο Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου; Αντί να εφαρ-
µόσει τα άρθρα του Συντάγµατος και το νόµο περί Ευθύνης
Υπουργών, αντί να διαβιβάσει το φάκελο αµελλητί στη Βουλή επι-
λέγει συγκάλυψη. Χρεώνει το φάκελο στον κ. Κονταξή και του
ζητά να ελέγξει το φάκελο χωρίς αρµοδιότητα. Εδώ έπρεπε να
έρθει ο φάκελος σύµφωνα µε το Σύνταγµα. Έχει γίνει ευρεία συ-
ζήτηση και έχουν εκφραστεί και νοµικοί και εισαγγελείς και δι-
καστές για τις υποχρεώσεις που έχει σύµφωνα µε το νόµο και το
Σύνταγµα ο κάθε ενεργών εξέταση. Και αµέσως µετά, σε µία
εβδοµάδα, ο φάκελος επιστρέφεται στη Ρόδο χωρίς να έρθει στη
Βουλή.

Προσέξτε µε ποιες διαδικασίες. Λέει ο κ. Σανιδάς στο έγγραφό
του, γιατί δεν καταγγέλλεται ποινικά ο αναφερόµενος Υπουργός
και αφ’ ετέρου δεν διαπιστώνεται ότι τα καταγγελλόµενα στοι-
χεία στοιχειοθετούν αξιόποινη πράξη. Παρεµβαίνει και χωρίς να
έχει αρµοδιότητα αλλά και ψευδόµενος, στο έγγραφό του ότι δεν
καταγγέλλεται ποινικά ο αναφερόµενος Υπουργός. Το έγγραφό
του είναι αναληθές γιατί ο Εισαγγελέας Ρόδου κ. Οικονόµου υπο-
γραµµίζει στο φάκελο, όπως είχε υποχρέωση, για τις ευθύνες,
ότι υπάρχουν σοβαρές αναφορές και ενδεχοµένως εµπλέκεται
ο Υπουργός Αιγαίου. ∆ηλαδή ο Εισαγγελέας Ρόδου δεν µπαίνει
να κάνει κρίση. Λέει εδώ σταµατώ δεν έχω αρµοδιότητα. Αφού,
όµως, ενδεχοµένως, εµπλέκεται ο Υπουργός Αιγαίου ο φάκελος
πρέπει να πάει στη Βουλή.

Υπάρχουν καταθέσεις µαρτύρων από την πρώτη στιγµή, οι
οποίες µιλούν για ακύρωση διαδικασιών, για χαριστικές πράξεις
που βεβαίως ο Εισαγγελέας Ρόδου δεν µπήκε στη διαδικασία να
τις αξιολογήσει όπως είχε υποχρέωση από το νόµο και από το
Σύνταγµα. Ο κ. Σανιδάς στέλνει πίσω το φάκελο συγκαλύπτοντας
εν όψει εκλογών το σκάνδαλο. Τελικά µε καθυστέρηση δύο χρό-
νων ο φάκελος αυτός ξαναέρχεται στη Βουλή. Περιθώρια ελιγ-
µών δεν υπάρχουν. Τα στοιχεία µέσα βοούν. Τώρα, τι κάνουµε; Τι
κάνει τώρα η Νέα ∆ηµοκρατία; Τώρα, επιστρατεύεται το επικοι-
νωνιακό σόφισµα της Κυβέρνησης, η σκανδαλολογία. Ποια σκαν-
δαλολογία; Εδώ ήρθε ένας φάκελος που τον χειρίστηκε ο
εισαγγελέας Ρόδου, τον έδωσε στον ανακριτή Ρόδου. Την πρώτη
φορά µας τον έστειλε ο Εισαγγελέας και τη δεύτερη φορά µας
τον στέλνει ο ανακριτής. Έχει καµµία σχέση µε την αποστολή
του φακέλου η Βουλή, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, τα κόµµατα
της Ελάσσονος Αντιπολίτευσης; Όχι. Όµως, η Νέα ∆ηµοκρατία
γυρεύει ασπίδα. Ποια είναι η ασπίδα; Θα προσποιηθούµε ότι
τάχα υπάρχει σκανδαλολογία.

Να σας θυµίσω ότι ήδη σε µεγάλες Αθηναϊκές εφηµερίδες
υπάρχουν αναφορές και για τρίτη δικογραφία που έχουν σχέση
µε τη Σάµο, που την κάνει ο Εισαγγελέας ο Σάµου. Υπάρχουν
επιστολές και δηµοσιεύσεις για καταθέσεις από τη Ρόδο. Γρά-
φουν πάλι οι εφηµερίδες, µε τις οποίες δεν ασχολείται η Αντιπο-
λίτευση. Θα ασχοληθούµε αν θα έρθει η δικογραφία. Και όλα
αυτά είναι οι κακές πλευρές, οι κακές αποφύσεις µιας λάθος πο-
λιτικής, αυτής της Κυβέρνησης.

Σήµερα η Κυβέρνηση δεν απουσιάζει από δω επειδή ασχολεί-
ται µε την πολιτική, µε τα σοβαρά προβλήµατα του λαού µε τα
οποία δήθεν ασχολείται. Τι κάνει; Εµπόδισε κανείς την Κυβέρ-
νηση αυτά τα πέντε χρόνια να ασκήσει τις οικονοµικές της πολι-
τικές; Την εµπόδισε η Αντιπολίτευση; Από τη σηµερινή
ειδησεογραφία, σήµερα ξέρουµε ότι αναθεωρήθηκαν τέσσερις
φορές µέσα σε τέσσερις µήνες οι εκτιµήσεις για το έλλειµµα της
χώρας. Η Κυβέρνηση δεν δίνει στοιχεία για την εκτέλεση του
προϋπολογισµού το 2009. ∆εν υπάρχει δανειακό πρόγραµµα,
αλλά έχουν δανειστεί ήδη περισσότερα από όσα προέβλεπαν για
όλο το έτος, ενώ έχουµε κλείσει µόνο τον τέταρτο µήνα. Σ’ αυτά
τα πέντε χρόνια έχουν βάλει τη χώρα σχεδόν σε µόνιµη επιτή-
ρηση από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Την εµπόδισε η Αντιπολίτευση;
Μα, δεν ήταν εδώ πριν από τέσσερις µήνες σ’ αυτό το Βήµα ο κ.
Καραµανλής και ο κ. Αλογοσκούφης οι οποίοι επαίροντο για τις
επιτυχίες που είχαν στο χώρο της οικονοµίας; Τώρα µας λένε ότι
θα ασχοληθούν µε τη σοβαρή πολιτική; Μα, δεν είναι στην παι-
δεία ο κ. Σπηλιωτόπουλος που είπε προχθές αναλαµβάνοντας
ότι τώρα έχουµε tabula rasa; ∆ηλαδή µας είπε ότι πέντε χρόνια
δεν έκαναν τίποτα και ότι τα σβήνουν όλα άσχετα από το κόστος
που είχαν αυτά για τη παιδεία, για τους µαθητές, για τους γο-

νείς. Λέει ότι θα ξεκινήσουν από το µηδέν.
∆εν είναι η Βουλή που σήµερα ψήφισε ξανά για τα χρέη των

νοσοκοµείων, µε ένα αποσαθρωµένο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, µε
τους πολίτες να πληρώνουν υπέρογκα ποσά για να βρουν την
υγεία τους; ∆εν είναι οι πολίτες που λένε πού είναι η Αστυνοµία
να µας καλύψει, πού είναι η Κυβέρνηση; Έχει γενικευθεί το αί-
σθηµα ανασφάλειας σ’ αυτήν τη χώρα. ∆εν είναι η χώρα µας
αυτή που έχει απαξιωθεί στα µάτια της διεθνούς κοινής γνώµης
και στην Ευρωπαϊκή Ένωση; Είναι µακρύς ο κατάλογος και δεν
χρειάζεται να τον αναφέρω διότι οι πολίτες τα βιώνουν αυτά και
τα ξέρουν πάρα πολύ καλά. Στο τέλος αυτό το λογαριασµό όπως
σήµερα λένε και οι εφηµερίδες θα τον πληρώσουν οι πολίτες.

Σήµερα, η Κυβέρνηση ανακοινώνει φόρους στην κινητή τηλε-
φωνία, δυσβάσταχτους, δυσανάλογους µε τις ανάγκες. Το 85%
των Ελλήνων χρησιµοποιεί κινητή τηλεφωνία. Φόρους στα ποτά,
φόρους στα τσιγάρα, φόρους στα καύσιµα. Υπέρογκος δανει-
σµός, µεγάλα spread. Όλα αυτά από µία Κυβέρνηση που λέει ότι
απουσιάζει από εδώ επειδή δεν µπορεί κάτω από το βάρος της
σκανδαλολογίας να ασχοληθεί µε την πολιτική.

Οι κύριοι της διαπλοκής και των µεγαλοσυµφερόντων µαζί µε
τον Πρωθυπουργό παριστάνουν τις «µωρές παρθένες» ή µάλλον
τις παραπλανηθείσες για να χρησιµοποιήσουµε µία γνωστή έκ-
φραση. ∆εν χρειάζεται να κάνω ιδιαίτερη ανάλυση για τη συγκε-
κριµένη περίπτωση. Θέλω να σας πω ότι τον Μάιο του 2005 ο
πρώην Υπουργός Αιγαίου προκήρυξε µία γραµµή, µια από τις
πολλές επιδοτούµενες γραµµές, το δροµολόγιο Κως-Νίσυρος-
Τήλος-Σύµη-Ρόδος µε επιστροφή σύµφωνα µε τη τακτική διαδι-
κασία. Πρόκειται για τακτικό δροµολόγιο αλλά επιδοτούµενο. Η
επιδότηση θα ήταν 5.500. ∆εν προσήλθε κανείς. Αντί να κάνει
επαναληπτικό διαγωνισµό άφησε να περάσουν ο Ιούνιος, ο Ιού-
λιος, ο Αύγουστος, ο Σεπτέµβριος και ο Οκτώβριος και όταν έλη-
ξαν οι συµβάσεις και έµειναν τα νησιά χωρίς συγκοινωνία, έκανε
έκτακτο διαγωνισµό, διαγωνισµό εκτάκτων αναγκών αυξάνοντας
κατά πολύ την επιδότηση. Η επιδότηση πήγε στα 7.700. Σ’ αυτό
το διαγωνισµό πήγαν κάποια πλοία που τα έκοψαν γιατί δεν πλη-
ρούσαν τους όρους, ήταν µεγάλα, ήταν παλιά.

Η τρίτη φάση είναι η διαδικασία της διαπραγµάτευσης. Για µία
τακτική γραµµή που µπορούσε να είχε λυθεί το θέµα πριν από
έξι µήνες, πάµε στα τέλη ∆εκεµβρίου, τα νησιά δεν έχουν πλοίο
και γίνεται η διαδικασία διαπραγµάτευσης. Εκεί, το κόστος πη-
γαίνει 120% επάνω, από τις 5.500 φτάσαµε στις 17.500.

∆εν χρειάζεται να τα πω όλα αυτά. Το µόνο που θέλω να σας
πω είναι ότι στην κατάθεση που υπάρχει στη δικογραφία, την
οποία είχε υπ’ όψιν του ο κ. Σανιδάς όταν έστελνε πίσω την υπό-
θεση, ένας µάρτυρας λέει -δεν του έκανε κάποιος µήνυση- επί
λέξει τα εξής: «Επειδή, καθ’ όλη τη διάρκεια του τελευταίου δια-
γωνισµού ενδιαφέρθηκε η εταιρεία –την οποία εκπροσωπούσε-
για την αγορά του πλοίου «ΠΡΩΤΕΑΣ», αυτού του πλοίου που
πήρε το διαγωνισµό, το οποίο ήταν προς πώληση όλο αυτό το
διάστηµα, είµαι σε θέση να γνωρίζω ότι το κόστος της αγοράς
καλύφθηκε σ’ ένα χρόνο, από το υπερτίµηµα των 10.000 ευρώ
ανάµεσα στο διαγωνισµό της 14ης Νοεµβρίου και σε αυτόν της
2ας ∆εκεµβρίου». Συγκεκριµένα, 10.000 ευρώ που παίρνει πε-
ρισσότερα ανά δροµολόγιο, βάσει του τελευταίου διαγωνισµού,
το συγκεκριµένο πλοίο, επί οκτώ δροµολόγια κατά µέσο όρο το
µήνα, επί δώδεκα µήνες, είναι 960.000 ευρώ.

Γι’ αυτά τα ποσά µιλάµε σε µία γραµµούλα. Γιατί µερικοί µας
είπαν «ασχολείστε µε το κατοστάρικο και το διαµερισµατάκι;».
Εδώ, µε αυτή τη γραµµούλα που πάει στα µικρά νησιά, από τη
διαφορά των επιδοτήσεων –όχι από τις επιδοτήσεις, αλλά από
τη διαφορά τους- αγοράστηκε το πλοίο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις µέρες υπογράφτηκε
η διαδικασία για την πώληση της Ολυµπιακής, για την οποία το
ελληνικό κράτος πήρε διακόσια ογδόντα. Θέλω, λοιπόν, να σας
πω ότι, αυτά τα πέντε χρόνια, τα επιπλέον χρήµατα που δόθηκαν
στις επιδοτήσεις για τις γραµµές στο Αιγαίο ήταν 300.000.000,
για να έχουµε επίγνωση για ποια πράγµατα µιλάµε, για να έχουµε
επίγνωση για τη σοβαρότητα της διαδικασίας και για να ξέρουµε
γιατί λείπει η Νέα ∆ηµοκρατία.

Η Νέα ∆ηµοκρατία δεν έφυγε γιατί ήθελε να ασχοληθεί µε την
πολιτική. Έφυγε για να µην ακούσουν οι Βουλευτές, για να µην
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ακούσει η ελληνική κοινωνία ποιες είναι οι τεράστιες ευθύνες από
την πολιτική που ακολούθησε, η οποία είναι πολιτική ιδιοκτησια-
κής αντίληψης του κράτους.

Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ το έχει πει επανειληµµένα. Αντιµε-
τωπίζετε τη χώρα σαν να είναι λάφυρο, λάφυρο, κύριοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, που κατεκτήθη στις εκλογές. Είναι λάθος αυτή η
αντίληψη. Είναι εγκληµατική αυτή η αντίληψη!

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Κλείνοντας, θέλω να πω το εξής. Ήρθαµε στη Βουλή και συ-
ζητήσαµε πριν από τέσσερις µέρες για την υπόθεση Παυλίδη.
Σήµερα, γράφουν οι εφηµερίδες ότι θα ασχοληθούµε µε τη δεύ-
τερη υπόθεση Παυλίδη. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που
θέλω να σας πω είναι ότι δεν συζητούµε υποθέσεις του κ. Παυ-
λίδη. Συζητούµε για τις κακές συνέπειες της πολιτικής της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Θα έλεγα ότι το πρόβληµα, τα προβλήµατα Παυλίδη πλέον
έχουν περάσει στην αυλή της Κυβέρνησης, στην αυλή του κυ-
ρίου Πρωθυπουργού. Η κόπρος του Αυγεία έφυγε από την αυλή
του Παυλίδη. Θα µπορούσαµε να πούµε η κόπρος του Αιγαίου ή
του Υπουργείου Αιγαίου βρίσκονται αλλού, σ’ αυτούς που ανέ-
λαβαν τη συγκάλυψη, σ’ αυτούς που χρεώνονται τη συγκάλυψη,
σ’ αυτούς που προκάλεσαν στο τέλος, όλα τα προβλήµατα αυτά,
τα δύσοσµα προβλήµατα, των οποίων η ελληνική κοινωνία απαι-
τεί κάθαρση, απαιτεί διαλεύκανση, απαιτεί φως.

Γι’ αυτό έπρεπε σήµερα να συσταθεί η ειδική κοινοβουλευτική
επιτροπή, για να αντιµετωπίσει σε προκαταρκτική εξέταση αυτές
τις σοβαρότατες καταγγελίες, οι οποίες υπάρχουν στη δικογρα-
φία και τις οποίες επέµενε ο Εισαγγελέας Ρόδου, επιµένει ο Ανα-
κριτής της Ρόδου.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μπόλαρη.

Το λόγο έχει η κ. Νικολαΐδου.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η θέση του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος Ελλάδας για το εάν θα συσταθεί ή όχι ειδική κοινοβου-
λευτική επιτροπή για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης
όσον αφορά τη δεύτερη δικογραφία της υπόθεσης Παυλίδη, είτε
το θέλουµε είτε όχι, αφορά προσωπικά ένα συνάδελφο και χα-
ρακτηρίζεται από το όνοµά του, µόνο που θυµίζει, µερικές φορές
–και θα µου επιτρέψετε να το πω- σαν να είναι κάποια σειρά σή-
ριαλ µε πρώτο, δεύτερο και δεν ξέρω αν θα ακολουθήσει τρίτο
ή και περισσότερα. Από την αρχή, λοιπόν, είχαµε πει ότι θα πούµε
«ναι» και στη δεύτερη περίπτωση για τη σύσταση ειδικής επι-
τροπής και φυσικά «ναι», στην προκαταρκτική εξέταση.

Είπαµε ότι θα είµαστε θετικοί στη σύσταση τέτοιων επιτροπών
για οποιαδήποτε υπόθεση έχει έρθει στο φως της δηµοσιότητας,
όχι ότι έχουµε πειστεί ότι µετά από µία τέτοια εξέταση τελειώ-
νουµε µε τα σκάνδαλα, αλλά ακριβώς επειδή θέλουµε µε τη συµ-
βολή µας –µε βάση τις δυνατότητές µας- να βοηθήσουµε να
διαλευκανθούν κάποια ζητήµατα και φυσικά να ενηµερωθεί και ο
κόσµος, ιδιαίτερα αυτούς που αφορά άµεσα, για το ποιες είναι οι
πραγµατικές αιτίες και όχι αυτές που συζητούνται στις τηλεορά-
σεις, στα «παράθυρα», αλλά και στην ίδια την επιτροπή τις πε-
ρισσότερες φορές. Αυτή είναι η προσπάθεια που θα κάνουµε
εµείς.

Φαίνεται, όµως, ότι η σκανδαλολογία βολεύει πάρα πολύ τα
δύο µεγάλα κόµµατα και ιδιαίτερα στο πλαίσιο και στην προ-
σπάθεια της εναλλαγής τους στην εξουσία. Μάλιστα, όταν είναι
και προεκλογική περίοδος, υπάρχει και µία έξαρση και στην
ανούσια µεταξύ τους αντιπαράθεση. Ο ένας βγάζει στη φόρα τα
σκάνδαλα του άλλου, εξαρτάται από το ποιος είναι στην κυβέρ-
νηση και ποιος στην αντιπολίτευση.

Εµείς εκτιµούµε ότι έχετε ευθύνη και οι δύο, όχι µόνο για την
αντιλαϊκή πολιτική που εφαρµόζετε όλα αυτά τα χρόνια εναλλάξ
και που είναι το µεγαλύτερο σκάνδαλο, αλλά κύρια για το ότι µε
τη στάση σας ουσιαστικά αποπροσανατολίζετε το λαό για να µη
γίνεται συζήτηση.

Για παράδειγµα τώρα, εν όψει των Ευρωεκλογών, αντί τα κόµ-
µατα να συζητήσουν και ιδιαίτερα τα δύο µεγάλα κόµµατα, εσείς,
για τις θέσεις σε εθνικό επίπεδο, για την πολιτική της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης σε όλους τους τοµείς, για το ποια είναι η στάση σας
στις αποφάσεις και κατευθύνσεις που δίνει η Ευρωπαϊκή Ένωση,
για το τι ψηφίζουν οι Ευρωβουλευτές σας, αντί λοιπόν να γίνεται
ένας απολογισµός και να ενηµερώνετε τον κόσµο για τις επι-
πτώσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης σ’ όλους τους τοµείς της ζωής
του λαού µας και των άλλων λαών της Ευρώπης, για θέµατα που
έχουν σχέση µε τις συντάξεις, την κοινωνική ασφάλιση, τα ερ-
γασιακά δικαιώµατα, την παιδεία, την υγεία, τα δηµοκρατικά δι-
καιώµατα, ουσιαστικά εκφυλίζονται τα πάντα µέσα από τη
διερεύνηση των σκανδάλων –όχι ότι τα σκάνδαλα δεν είναι υπαρ-
κτά- και δεν µπορεί να πείσει κανείς τον απλό κόσµο που παρα-
κολουθεί ότι αυτή η διαδικασία δεν οδηγεί στη συγκάλυψη.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Νέα ∆ηµοκρατία σήµερα έχει
τη µεγαλύτερη ευθύνη, όχι µόνο γιατί αυτή είναι στην Κυβέρ-
νηση, αλλά γιατί επικαλούµενη κανονισµούς και νοµικά επιχει-
ρήµατα, ή µε το να αρνείται ή µε το να απέχει από διαδικασίες
ακόµη και της Ολοµέλειας της Βουλής –παρ’ ότι υπήρχαν µεγάλα
λόγια για θεσµούς- ουσιαστικά όχι µόνο δεν βοηθάει, αλλά εµπο-
δίζει τη διερεύνηση των υποθέσεων συγκαλύπτοντας και τις
πραγµατικές αιτίες.

Οι κινήσεις του ΠΑΣΟΚ από την άλλη δεν έχουν κάποιον άλλο
σκοπό, και εκεί ουσιαστικά συγκαλύπτονται οι πραγµατικές αι-
τίες που δηµιουργούν τα φαινόµενα διαφθοράς. Θα έλεγα ότι
κατά καιρούς επιλεκτικά ξεχνάει τις δικές του ευθύνες για την
ίδια αντιλαϊκή πολιτική στους νόµους, τους οποίους ουσιαστικά
συνδιαµόρφωνε και αλληλοσυµπλήρωνε. ∆εν είναι τυχαίο ότι και
µέχρι προχθές ο κ. Παυλίδης έδινε συγχαρητήρια για τον τελευ-
ταίο νόµο της άρσης του καµποτάζ, λέγοντας ότι είναι δηµιούρ-
γηµα του ΠΑΣΟΚ.

Επίσης, δεν είναι τυχαίο ότι στην όλη διαδικασία της εξέτασης
της πρώτης υπόθεσης, τα δύο µεγάλα κόµµατα, αλλά και τα υπό-
λοιπα κόµµατα του ευρωµονόδροµου, δεν κάνατε την παραµι-
κρή νύξη για το νοµικό πλαίσιο που ισχύει, τα προβλήµατα που
είχε η ναυσιπλοΐα από τη δεκατία του 1980 και στη συνέχεια, ιδι-
αίτερα µετά την άρση του καµποτάζ, δηλαδή της απελευθέρω-
σης της ακτοπλοΐας στη χώρα µας µε το ν. 2932/2001.

Θυµόµαστε όλοι ότι τότε διακηρύσσατε σε όλους τους τόνους
ότι θα ενισχυθεί η ανταγωνιστικότητα που θα οδηγούσε σε ποι-
οτικές, ασφαλείς και φθηνές ακτοπλοϊκές γραµµές.

Ποια είναι τα αποτελέσµατα σήµερα, πέρα από το τι συµβαίνει
σε σχέση µε το συγκεκριµένο σκάνδαλο; Γιατί είναι υπαρκτό. Ξέ-
ρετε πολύ καθαρά ότι η θέση µας ήταν η εξής. Εµείς ψηφίσαµε
την παραποµπή και µάλιστα και τη διεύρυνση του κατηγορητη-
ρίου και για τυχόν άλλα αδικήµατα. Τα αποτελέσµατα, λοιπόν,
όλης αυτής της πολιτικής µε το συγκεκριµένο νοµικό πλαίσιο που
συνδιαµορφώσατε είναι ότι πρώτα απ’ όλα έχουν τριπλασιαστεί
οι επιδοτήσεις σ’ αυτή την ανακάλυψη των άγονων γραµµών. Σας
έχουµε ξαναπεί ότι δεν δεχόµαστε ούτε και τον όρο. Θα έπρεπε
αυτές οι περιοχές που έχουν δύσκολη πρόσβαση µε την ηπει-
ρωτική Ελλάδα να καλύπτονται τελείως δωρεάν και όχι να ανα-
καλύπτουµε τρόπους για να στηρίζονται και να επιδοτούνται οι
εφοπλιστές, γιατί αυτό όχι µόνο γίνεται αλλά, όπως είπα, τρι-
πλασιάστηκαν οι επιδοτήσεις και µόνο την τελευταία οκταετία
είναι γνωστό ότι έχουν πάρει από τα λεφτά του Έλληνα φορο-
λογούµενου 227.000.000 ευρώ «ζεστό» χρήµα που θα µπορούσε
να καλύψει πολλές ανάγκες αυτών των νησιών. Και όχι µόνο
αυτό, αλλά έγινε και µε τις συνεχείς πιέσεις των εφοπλιστών, οι
οποίοι είχαν καταντήσει τα Υπουργεία, τόσο το ΓΕΝ όσο και του
Αιγαίου, τσιφλίκι τους στην κυριολεξία. Πιέσεις, πιέσεις, το απο-
τέλεσµα είναι ότι έχει αυξηθεί ο αριθµός των άγονων γραµµών.
Κοντεύουν να εξαφανιστούν οι κανονικές γραµµές. Όσο για τα
πλοία, µε τις διάφορες τροπολογίες που περνούσαν σε άσχετα
νοµοσχέδια συνεχώς αυξάνεται το όριο ηλικίας σε σχέση µ’ αυτά
που µπορούν να αξιοποιηθούν, εντός πολλών εισαγωγικών, στις
άγονες γραµµές. Υπάρχουν παρατηµένα πλοία, εγκαταλελειµ-
µένοι και απλήρωτοι, νηστικοί ναυτεργάτες. Η καινούργια υπό-
θεση έχει σχέση µε έναν απ’ αυτούς τους εφοπλιστές, τον κ.
Σπανό, ο οποίος διαµαρτύρεται. Έχει κάποια δίκια σε σχέση µε
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την υπόθεση, αλλά ο ίδιος έχει εγκαταλείψει, για παράδειγµα,
εδώ και µήνες στην Αλεξανδρούπολη πλοίο µε νηστικούς και
απλήρωτους ναυτεργάτες περισσότερο από έξι µήνες.

Εµείς µέσα στη Βουλή σίγουρα θα κάνουµε το καθήκον µας
σε σχέση µ’ αυτές τις επιτροπές και θα βοηθήσουµε όσο µπο-
ρούµε για να φωτιστούν οι υποθέσεις αυτές απ’ όλες τις πλευ-
ρές. Έξω όµως, δίπλα, µπροστά στους εργαζόµενους θα τους
καλέσουµε να καταδικάσουν τα δύο µεγάλα κόµµατα µε την
ψήφο τους στις εκλογές που έρχονται. Έχουν πλέον και τη δική
τους εµπειρία όλα αυτά τα χρόνια από τις επιπτώσεις αυτής της
συγκεκριµένης πολιτικής τόσο σε εθνικό επίπεδο όσο και από
την Ευρωπαϊκή Ένωση που πρέπει πλέον να µην έχουν αυταπά-
τες, να µην πιστεύουν στους µύθους, όπως αυτοί παρουσιάζο-
νταν όλα αυτά τα χρόνια, και πραγµατικά να δώσουν την
κατάλληλη απάντηση σ’ αυτούς που όχι µόνο δεν τους έλεγαν
τη αλήθεια αλλά τους κορόιδευαν.

Σε σχέση τώρα µε τη συγκεκριµένη υπόθεση και µε τη δικο-
γραφία όσο µπορέσαµε να τη µελετήσουµε -είπε αρκετά προη-
γουµένως και ο συνάδελφος εισηγητής του ΠΑΣΟΚ- υπάρχουν
πραγµατικά περιστατικά και δεν είναι πρόχειρο αν πω ότι, σε
σχέση µε την προηγούµενη πρώτη υπόθεση, αυτή είναι πιο κα-
θαρή, δηλαδή οι παρατυπίες, οι παρανοµίες φαίνονται πολύ πιο
καθαρά, ανεξάρτητα του ότι πρόκειται για µικρότερα ποσά. Τα
σκάνδαλα όµως δεν τα βάζουµε στη ζυγαριά για να δούµε ποιο
είναι το µεγαλύτερο και ποιο το µικρότερο. Ή υπάρχει παρατυ-
πία, σκάνδαλο, παρανοµία, ή δεν υπάρχει. Και εδώ απ’ ό,τι φαί-
νεται δεν υπάρχει περίπτωση που να µη συνοδεύεται από µικρό
ή µεγάλο σκάνδαλο.

Εδώ λοιπόν το Μάιο του 2005 προκηρύσσεται από το Υπουρ-
γείο ένας µειοδοτικός διαγωνισµός για να εξυπηρετήσει τη
γραµµή Κως –Νίσυρος- Τήλος και Σύµη ή Χαλκιδική –Ρόδος. Το
χρονικό διάστηµα εξυπηρέτησης των γραµµών είναι συνήθως για
ένα έτος. Έχουν ειδικότερους όρους. ∆εν έχει σηµασία αυτή τη
στιγµή –δεν έχουµε και το χρόνο- να µπούµε σε λεπτοµέρειες.
Πρέπει όµως να πούµε ότι στο διαγωνισµό, που υπάρχει κανο-
νική προκήρυξη µε όρους και είναι καταπληκτική η παραβίαση
αυτών των όρων στη συνέχεια, παρουσιάστηκε ένας µειοδότης,
η ανώνυµη εταιρεία «∆Ω∆ΕΚΑΝΗΣΟΣ ΝΑΥΤΙΛΙΑΚΗ» συµφερό-
ντων Σπανού. Με βάση τα τεχνικά, τέλος πάντων, στοιχεία
υπήρχε µία απόκλιση σ’ ένα από τα τέσσερα-πέντε, ως προς το
µήκος του πλοίου. ∆εν είµαι τεχνικός για να κρίνω αν είναι µικρή
ή µεγάλη ,αλλά αυτό τουλάχιστον φαίνεται από τη δικογραφία. Η
γραµµή µετά από κάποιες µέρες κηρύχθηκε άγονη. Η προκήρυξη
έγινε Μάιο κι ο διαγωνισµός πραγµατοποιήθηκε Ιούνιο, στις 15
Ιουνίου. Εάν ο Υπουργός πράγµατι ήθελε µέσα στο πλαίσιο της
χρηστής διοίκησης και της φροντίδας του για να λύσει το πρό-
βληµα να προχωρήσει µε γρήγορους ρυθµούς θα έπρεπε µέσα
σε µια εβδοµάδα, σε δεκαπέντε µέρες το πολύ να ξανακάνει προ-
κήρυξη. Ο νόµος του δίνει τη δυνατότητα να προχωρήσει και µε
άλλες διαδικασίες. Μπαίνουν όµως κάποιοι όροι, να µην αλλά-
ξουν οι όροι της προκήρυξης ή να αλλάξουν στο ελάχιστο και
εάν δεν υπάρχουν άλλοι ενδιαφερόµενοι τότε να προχωρήσει µε
τη µορφή πρόσκλησης ενδιαφέροντος. Στη συγκεκριµένη περί-
πτωση ο πρώην Υπουργός όχι µόνο δεν προχώρησε έτσι αλλά
άφησε, από ό,τι φαίνεται σκόπιµα, ένα διάστηµα τελείως παγω-
µένο, ένα διάστηµα πέντε µηνών. Αυτό όχι τυχαία. ∆ιότι όταν τε-
λείωσε ο χρόνος αυτός τότε αρχίζει και τρέχει για να
δικαιολογήσει το κατεπείγον της υπόθεσης. Αυτή είναι η µεγα-
λύτερη παρανοµία σ’ αυτή την δηµοπρασία, τον πρώτο διαγωνι-
σµό. Έρχεται, λοιπόν, µε πρόσκληση ενδιαφέροντος για δεύτερη
φορά. Αλλάζει ακόµα και την τιµή, πέρα από τα τεχνικά στοιχεία.
Η τιµή από 5.500 ευρώ το δροµολόγιο φθάνει στα 7.700, χωρίς
δηµοσίευση. Τον κάλυπτε το προεδρικό διάταγµα 346/1998 και
συγκεκριµένα -επειδή υπάρχουν όλα αυτά στην προκήρυξη-
άρθρο 9 παράγραφος 5. ∆εν καλύπτεται όµως ηθικά, ούτε για
την καθυστέρηση ούτε γιατί δεν προχώρησε µε άλλον τρόπο,
εκτός του ότι θα µπορούσε να αξιολογήσει µε αντικειµενικά κρι-
τήρια και την πρώτη προσφορά και να µη χρειαστεί να προχω-
ρήσει στη δεύτερη.

Παρουσιάζεται λοιπόν στη δεύτερη αυτή προσπάθειά του µία
εταιρεία, η «SEALINK», που δεν φαίνεται για ποιους λόγους δεν

πληρούσε τα τεχνικά χαρακτηριστικά, δεν αναλύονται. Εν πάση
περιπτώσει, άγονη και η δεύτερη προσπάθεια. Και έρχεται µετά
από κάποιες µέρες µε την ίδια διαδικασία καινούργια πρόσκληση,
µε τη διαδικασία της διαπραγµάτευσης, όπως λέγεται συγκεκρι-
µένα. Εδώ αλλάζει όχι µόνο τους όρους αλλά και την ταχύτητα
του πλοίου. Παρουσιάζονται τέσσερις εταιρείες που µε βάση τα
τεχνικά στοιχεία καµµία δεν µπορεί να γίνει δεκτή. Εδώ βέβαια
υπάρχουν πολλά ζητήµατα που θα µπορούσε να εξετάσει µια επι-
τροπή, όπως το πώς δεν έχει καταπέσει η εγγυητική επιστολή,
πώς έγιναν δεκτές οι προσφορές από την αρχή µέχρι το τέλος.
Εν πάση περιπτώσει, από τις τέσσερις κάνει επιλογή τις δύο και
καταλήγει -ω του θαύµατος!- σ’ αυτήν που φαίνεται ότι είχε πρό-
βληµα µε την περιοχή, εταιρεία στο ∆ήµο Σύµης όπου, µε βάση
τη δικογραφία, οι σχέσεις του Υπουργού µε το δήµαρχο και τους
κατοίκους είχαν προβλήµατα. Και κατοχυρώνει, µετά από προ-
φορική τέλος πάντων διαπραγµάτευση, µε το ποσό των 15.000
ευρώ στην «ΑΝΕ Σύµης». Εδώ λοιπόν φαίνεται ότι όχι µόνο άλ-
λαξαν όροι και υπάρχει µια σειρά από παρατυπίες και παρανο-
µίες, αλλά κι ο Υπουργός συνοψίζοντας λέω ότι όφειλε
πραγµατικά έγκαιρα να είχε φροντίσει για να έλυνε το πρόβληµα
που απασχολούσε τους κατοίκους της περιοχής. Ο πρώτος δια-
γωνισµός µε την τελευταία πρόσκληση δεν είχε καµµία σχέση ως
προς τους όρους. Ξεκίνησε µε 5.500 ευρώ το δροµολόγιο και
έφθασε στις 15.000 ευρώ. Ξεπερνούσε το 221%.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εδώ φαίνεται ξεκάθαρα ότι υπάρχουν αδικήµατα, απιστίας, πα-

ράβασης καθήκοντος, και σίγουρα µία προσεκτική εξέταση της
υπόθεσης από την επιτροπή δεν θα έλυνε βέβαια το πρόβληµα
αλλά θα κατέληγε σε πιο συγκεκριµένα συµπεράσµατα.

Απ’ ό,τι φαίνεται, όµως, η Νέα ∆ηµοκρατία δεν θέλει και γι’
αυτή την υπόθεση να καταλήξει κάπου η Βουλή και γι’ αυτό ακρι-
βώς αρνείται και είναι και απούσα σήµερα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε την κυρία
Νικολαΐδου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα τέσσερις µαθή-
τριες και µαθητές και οκτώ συνοδοί δάσκαλοι από το 4ο ∆ηµο-
τικό Σχολείο Περαίας Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. Τους εύχεται καλή παραµονή στην
Αθήνα και καλή επιστροφή στην πρωτεύουσα της Μακεδονίας.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ο κ. ∆ρίτσας έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ίσως θα έπρεπε να ενηµερώσουµε τους αγαπητούς µαθητές

και τις αγαπητές µαθήτριες που µας παρακολουθούν ότι η Βουλή
παρουσιάζει αυτή την ερηµιά, διότι η Κυβέρνηση αποφάσισε να
µην είναι εδώ σήµερα, κάτι που το αφήνουµε να το κρίνουν τα
παιδιά, γιατί είναι πολύ δύσκολο να κρυφτείς από τα παιδιά.

Εδώ µπορεί να παίζονται πολλά και διάφορα πολιτικά παιχνί-
δια, αλλά στην κοινωνία κρίνονται οι πάντες και οι ευθύνες κυ-
ρίως απέναντι στους νέους ανθρώπους ξεπερνούν όλα αυτά τα
παιχνίδια.

Ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς θεωρεί υποχρέωσή
του, δέσµευσή του, ακόµα και υπ’ αυτές τις συνθήκες, να είναι
εδώ στην Αίθουσα και να πει την άποψή του και να θέσει τα ζη-
τήµατα, σχετικά µε το αν πρέπει ή δεν πρέπει να συσταθεί ειδική
κοινοβουλευτική επιτροπή, σύµφωνα µε τις επιταγές του άρθρου
86 παράγραφος 3 του Συντάγµατος.

∆εν κατανοώ καθόλου τη στάση του έτερου Κόµµατος της
«∆εξιάς παρατάξεως» που αποχώρησε πριν από λίγο, διότι «δεν
µπορούσε να ανεχθεί τον ευτελισµό». Η παρουσία εδώ είναι υπο-
χρεωτική.

Κύριε Πρόεδρε, συνταγµατολόγος δεν είµαι ούτε καν νοµικός,
όµως όταν η παράγραφος 1 του άρθρου 86 του Συντάγµατος,
µε βάση το οποίο συγκαλείται η σηµερινή συνεδρίαση λέει ότι
«µόνο η Βουλή έχει την αρµοδιότητα» –µε αυτή τη λέξη αρχίζει,
«µόνο»- «να ασκεί δίωξη κατά όσων διατελούν ή διατέλεσαν µέλη
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της Κυβέρνησης ή Υφυπουργοί για ποινικά αδικήµατα που τέλε-
σαν κατά την άσκηση των καθηκόντων τους, όπως νόµος ορίζει»
–ο γνωστός ν. 3126/2003, ο προβληµατικός νόµος που ψήφισαν
το 2003 το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία µαζί- όταν, επαναλαµ-
βάνω, το άρθρο του Συντάγµατος γράφει: «µόνο η Βουλή», δεν
είναι πολύ βάσιµο, κύριε Πρόεδρε, να συµπεράνουµε ότι δεν έχει
κανένα δικαίωµα η Πλειοψηφούσα παράταξη, η Κυβέρνηση, να
απουσιάζει σήµερα;

∆εν έχει καµµία επιχειρηµατολογία που να της την επιτρέπει το
Σύνταγµα. Καµµία! ∆ιότι αλλιώς, αφού µόνο η Βουλή έχει την αρ-
µοδιότητα να ασκεί δίωξη, υπό τις προϋποθέσεις που ορίζονται
και στις επόµενες παραγράφους και στο νόµο, τότε η απλή
σκέψη είναι ότι απουσία σηµαίνει ότι δεν µπορεί να εξεταστεί καν
η δυνατότητα για το αν θα ασκηθεί ή όχι δίωξη. ∆εν µπορεί δη-
λαδή η Βουλή να ασκήσει τις λειτουργίες που τις επιτάσσει το
Σύνταγµα.

Απ’ αυτήν την άποψη, δεν µπορώ να κατανοήσω το δικαίωµα
από πού το παίρνει η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και ο
Πρωθυπουργός και µάλιστα να το προαναγγέλλει ως ειληµµένη
απόφαση χωρίς κριτήρια θεσµικά, αλλά µε κριτήρια το πολιτικό
της συµφέρον ή τις µεθοδεύσεις που εκείνη αποφασίζει να κάνει
και να προσβάλλει τόσο βάναυσα τη δηµοκρατική διαδικασία.

Είναι προφανής οµολογία ενοχής. Γιατί το θέµα δεν είναι αν
είναι ένοχος ο κ. Παυλίδης ως προς τη συζητούµενη υπόθεση.
Κανείς δεν µπορεί να το πει αυτό. Εδώ έχουµε τη σαφή προβλε-
πόµενη κίνηση του Ανακριτή ∆ωδεκανήσου που αποστέλλει το
φάκελο στη Βουλή, ως έχει υποχρέωση, όχι γιατί είναι επιλογή
του, αλλά διότι έχει υποχρέωση να το κάνει. Από εκεί και πέρα,
«στοµώνει» η διαδικασία. ∆εν µπορεί να προχωρήσει. Έχει έναν
χαρακτήρα εκτροπής αυτή η συµπεριφορά, κύριε Πρόεδρε.

Για εµάς, για το Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς, η δική
µας πρόταση είναι αυτή που έχει ήδη κατατεθεί µε τον πιο επί-
σηµο τρόπο, να συσταθεί και επί του προκειµένου και για την
υπόθεση που συζητάµε σήµερα ειδική κοινοβουλευτική επιτροπή
επί τη βάσει της παραγράφου 3 του άρθρου 86 του Συντάγµατος.

Καλούµε όλες τις πτέρυγες της Βουλής να ισχύσει η αυτοδέ-
σµευση χωρίς καµµία καθυστέρηση και αυτή η ειδική κοινοβου-
λευτική επιτροπή, τηρώντας τους τύπους που προβλέπονται από
τη διαδικασία του νόµου περί ευθύνης Υπουργών και του Κανο-
νισµού της Βουλής, να µη µπει στην ουσία, ώστε να µην µετα-
τρέπεται η Βουλή σε δικαστήριο και να οδηγήσει την υπόθεση
στο Ειδικό ∆ικαστικό Συµβούλιο που προβλέπεται και το οποίο θα
µελετήσει την υπόθεση και θα κρίνει αν οι απλές ενδείξεις γίνο-
νται αποχρώσες, αν γίνονται βάσιµες και αν –εν πάση περιπτώ-
σει- πρέπει να µπει στο αρχείο η υπόθεση ή να οδηγηθεί σε
περαιτέρω δίκη.

Νοµίζω ότι αυτά λύνουν πάρα πολύ καλά και τα πολιτικά προ-
βλήµατα για τη λειτουργία του Κοινοβουλίου και των πολιτικών
κοµµάτων, γιατί όντως δεν πρέπει να εµπλακούµε σε µια διαδι-
κασία να µεταβληθούµε σε δικαστές και να χάσουµε το βασικό
ρόλο που έχουµε στην πολιτική ζωή και στη διαδικασία του Κοι-
νοβουλίου.

Όµως, από την άλλη, δεν πρέπει αυτό να αποτελέσει βάση για
να αποκρυφτούν και να κουκουλωθούν όλες αυτές οι υποθέσεις.
Κι εδώ πρόκειται για κουκούλωµα για µια ακόµα φορά, όχι για
την ενοχή του κ. Παυλίδη µόνο. Σήµερα είναι ο κ. Παυλίδης, χθες
µπορεί να ήταν ένας άλλος, αύριο µπορεί να είναι κάποιος άλλος.
∆εν είναι κατ’ ανάγκη ένοχος ο κ. Παυλίδης! Όχι, βέβαια!

Είναι όµως υποχρέωση αυτά, για τα οποία ένας ανακριτής έχει
διαπιστώσει και τα παραπέµπει, να τύχουν του ελέγχου! Στο
κάτω-κάτω ο έλεγχος τιµά τον ελεγχόµενο. Από ποια άλλη δια-
δικασία και ο κ. Παυλίδης και ο οποιοσδήποτε άλλος κατηγο-
ρούµενος πολιτικός, Υπουργός µπορεί να βγει καθαρός και µε
το κεφάλι ψηλά; Ποια άλλη διαδικασία µπορεί να είναι, παρά
µόνο η αντιµετώπιση των δικαστών;

Είναι δυνατόν απ’ αυτά τα κουκουλώµατα να θεωρηθεί ότι ο κ.
Παυλίδης ή ο οποιοσδήποτε άλλος –επιµένω σ’ αυτό- απέδειξε
την αθωότητά του; ∆εν έχουµε καµία ανθρωποφαγική διάθεση
και δεν πρέπει να έχουµε. Αλλά δεν είναι δυνατόν.

Προς αυτήν την κατεύθυνση, λοιπόν, οι προτάσεις µας νοµίζω
ότι πρέπει να αντιµετωπισθούν από όλες τις πλευρές της Βου-

λής, γιατί δεν αφορούν το ΣΥΡΙΖΑ ούτε το καθένα κόµµα µεµο-
νωµένα.

Αφορούν την πορεία της δηµοκρατίας στην Ελλάδα. Και να
µην έχει, κυρίως η Κυβερνώσα παράταξη, το στρουθοκαµηλισµό
και την υποκρισία να µην καταλαβαίνει ότι οι κοινωνικές εκρή-
ξεις, πέρα από τα οικονοµικά, ή τα όποια άλλα αίτια, έχουν και ως
ερέθισµα, αν θέλετε, ως βάση την απαξίωση, τη σιχασιά, την
οργή που γεννούν τέτοιου είδους συµπεριφορές. Και δεν θα µας
συµπαρασύρει η Νέα ∆ηµοκρατία σ’ αυτήν την ιστορία.

Ναι, τα σοβαρά προβλήµατα του ελληνικού λαού είναι η ανερ-
γία, το περιβάλλον, το βιοτικό επίπεδο, οι επισφαλείς σχέσεις ερ-
γασίας, είναι όλα αυτά. Αυτό τι σηµαίνει; Ότι µπορεί να διαχέεται
παντού µία νοσηρή πραγµατικότητα και αυτή να µένει ανέλεγκτη;
Ή µπορεί να µας πείσει κάποιος ότι αυτά που χρησιµοποιήθηκαν
µέχρι τώρα ως τρόποι για να ασκηθούν έλεγχοι είχαν κανένα
αποτέλεσµα; Βοά η κοινωνία, µιλάει για συγκάλυψη, µιλάει για
κουκούλωµα και εν πάση περιπτώσει έχει την εµπειρία η ελλη-
νική κοινωνία και από το παρελθόν των προηγουµένων κυβερνή-
σεων και από την τωρινή Κυβέρνηση. Ενώ οι ευθύνες είναι
συγκεκριµένων πολιτικών δυνάµεων τότε και τώρα και καταµερί-
ζονται ή πρέπει να επιµερίζονται, συµπεριλαµβάνει όλη την πο-
λιτική ζωή του τόπου, απαξιώνει την ίδια την πολιτική. Γι’ αυτό
είµαστε εδώ. ∆εν πρόκειται η Αριστερά να συναινέσει σε τέτοιου
είδους κουκουλώµατα και σε τέτοιου είδους διαδικασίες συγκά-
λυψης.

Αυτή δε η υπόθεση έτσι όπως εισάγεται, έτσι όπως την έστειλε
ο Ανακριτής της ∆ωδεκανήσου και µε τα στοιχεία που έχουµε -
και λέω και πάλι ανεξάρτητα αν θα αποδεικνυόταν ή αν θα απο-
δειχθεί η ενοχή του κ. Παυλίδη ή όχι, εγώ προσωπικά εύχοµαι σε
όλες τις περιπτώσεις να µην υπάρχει ενοχή πολιτικών- αλλά αυτή
ειδικά η υπόθεση –δεν θα µπω στις λεπτοµέρειές της, την περιέ-
γραψε πριν αναλυτικότερα και η κ. Βέρα Νικολαϊδου, η συνά-
δελφος από το Κ.Κ.Ε.- είναι ad hoc η περίπτωση εκείνη που
αναδεικνύει µε τον πιο εναργή τρόπο την παθογένεια του συ-
στήµατος της απελευθερωµένης ακτοπλοΐας. Είναι ακριβώς
εκείνη η υπόθεση σ’ αυτή τη µικρή νησιωτική περιοχή της Ελλά-
δος, στην Κάσο και στα µικρά νησιά της ∆ωδεκανήσου, που µπο-
ρεί µία επιτροπή εξετάζοντας και τις ποινικές διαστάσεις να
αναδείξει τι σηµαίνουν διαγωνισµοί για τις άγονες γραµµές και να
το περιγράψει µέσα απ’ αυτήν την υπόθεση µε πολύ χαρακτηρι-
στικό τρόπο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Παυλίδης είπε προχθές στη
συζήτηση σχετικά µε το πόρισµα της συσταθείσης επιτροπής το
οποίο απερρίφθη, απευθυνόµενος στον κ. Παπουτσή: «Πολύ
καλός νόµος, κύριε Παπουτσή». Να τον χαίρεται ο κ. Παυλίδης
αυτόν το νόµο και να τον καµαρώνει! Αυτός ο νόµος, αν δεν έχει
καµµία ενοχή, τον έχει εµπλέξει και στην προηγούµενη και σ’
αυτήν εδώ την υπόθεση. ∆ιότι πρέπει να πούµε -µπορεί να κάνω
λάθος, έχω πάντα µία επιφύλαξη σε ό,τι λέω, γιατί νοµίζω ότι
αυτό αποτελεί αξιοπρέπεια στη σκέψη, αλλά, εν πάση περιπτώ-
σει, το έχω µελετήσει αρκετά το ζήτηµα- ότι είναι ένας νόµος που
υπό τις συνθήκες που έχουµε στην ελληνική πραγµατικότητα,
στην ελληνική ακτοπλοΐα, δεν µπορεί παρά να οδηγεί µε µαθη-
µατική ακρίβεια σε διαρκείς αλληλοεκβιασµούς επιχειρηµατιών
και πολιτικών. Οι πολιτικοί, αν δεν θέλουν να συναλλαγούν, πρέ-
πει να εκβιάζουν τους πλοιοκτήτες για να τους βάζουν να κάνουν
δροµολόγια υπό τις αυτές ή υπό τις άλλες συνθήκες, ώστε να µη
µένουν τα νησιά έτσι και οι επιχειρηµατίες να εκβιάζουν τους πο-
λιτικούς για να κερδίσουν τις µεγαλύτερες δυνατές ευνοϊκότε-
ρες συµβάσεις.

Αυτός ο νόµος, αυτό το καθεστώς είναι νοσηρό από τη ρίζα
του. Και το ΠΑΣΟΚ κριτικάρει αυτό το καθεστώς, λέγοντας ότι
διέλυσε η Νέα ∆ηµοκρατία και ακύρωσε τη Ρυθµιστική Αρχή Θα-
λασσίων Επικοινωνιών, λες και αυτό ήταν το πρόβληµα. Αντί λοι-
πόν να βρούµε µία ευκαιρία, συγκροτώντας αυτήν την επιτροπή,
όπως οφείλουµε, και µε τους όρους που προτείνει ο ΣΥΡΙΖΑ, να
µη γίνουµε δικαστές, να αναδείξουµε ποιες παθογένειες γεννούν
τέτοιου είδους φαινόµενα. Είναι µόνιµες οι αιτίες; Είναι πραγµα-
τικές οι αιτίες; Μπορούν να αλλάξουν εποµένως; Και να απαντή-
σουµε και µε το χέρι στην καρδιά και µε καθαρά µάτια: «Ναι,
µπορούν να αλλάξουν». Είναι θέµα πολιτικών επιλογών. Ο δηµό-
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σιος τοµέας ακτοπλοΐας µπορεί να γίνει, είναι θέµα πολιτικής επι-
λογής µε ποιον πας και ποιον αφήνεις, ποιον συσπειρώνεις και
συγκεντρώνεις και µε ποιους συγκρούεσαι. ∆εν ήρθε από τον ου-
ρανό. Από τον ουρανό δεν πέφτει τίποτα. Εδώ καθορίζονται όλα
µε τις αντιφάσεις, µε τις αντιθέσεις, µε τους κανόνες που πολλές
φορές γίνονται ανεξέλεγκτοι, αλλά η πολιτική αυτό το ρόλο έχει
να παίξει. Θα µιλήσουµε, λοιπόν, απέναντι στην κοινωνία κάποτε
καθαρά; Και εποµένως η υπόθεση αυτή µπορεί να εξυγιάνει, όχι
την υπόθεση Κάσου και του συγκεκριµένου διαγωνισµού, αλλά
την υπόθεση των ακτοπλοϊκών συγκοινωνιών. Για µία ακόµη
φορά η ελληνική Βουλή χάνει αυτήν την ευκαιρία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
∆ρίτσα.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Πεταλωτής.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΕΤΑΛΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για άλλη µία φορά δυστυχώς

ερχόµαστε στην Αίθουσα αυτή για να συζητήσουµε την πρόταση
του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση ειδικής κοινοβουλευτικής επιτροπής
για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, αυτή τη φορά για
αδικήµατα που φέρεται ότι τέλεσε ο πρώην Υπουργός κ. Παυλί-
δης. Είναι µία υπόθεση που µας τη στέλνει ο ανακριτής Ρόδου,
µία υπόθεση που το ΠΑΣΟΚ καταξιώνοντας το θεσµικό του ρόλο
προτείνει να συζητηθεί εδώ ενώπιον της Ολοµέλειας της Βου-
λής. Βέβαια το κύριο γνώρισµα αυτής της συζήτησης είναι ότι
για άλλη µια φορά η κυβερνητική πλειοψηφία, η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας έδωσε εντολή στην Κοινοβουλευτική της
Οµάδα να αποχωρήσει για άλλη µια φορά, όπως έγινε στο Βα-
τοπέδι. Άλλη µια φορά, λοιπόν, η Νέα ∆ηµοκρατία µε την προα-
ναγγελθείσα απόφαση εδώ και µία εβδοµάδα περίπου να
αποχωρήσει πλήρως από τις διαδικασίες, από τη συζήτηση και
από την ψηφοφορία, ολοκληρώνει τη µεθόδευσή της για πλήρη
κατάρρευση, για πλήρη καταρράκωση και υπονόµευση του Συ-
ντάγµατος, του Κανονισµού της Βουλής και των νόµων, του ίδιου
του δηµοκρατικού πολιτεύµατος που η πεµπτουσία του είναι η
συζήτηση εδώ στην Ολοµέλεια της Βουλής. Ασεβεί, λοιπόν, η
Νέα ∆ηµοκρατία για άλλη µια φορά ενώπιον της Βουλής, ενώ-
πιον του ίδιου του ελληνικού λαού και προωθεί συγκάλυψη και
παραγραφή.

Για άλλη µία φορά δύο δικαστικοί λειτουργοί, µία φορά ο Αντι-
εισαγγελέας Ρόδου πριν από δύο χρόνια περίπου και µία φορά
ο Ανακριτής Ρόδου στέλνουν τη δικογραφία εδώ στη Βουλή, γιατί
βρίσκουν ότι προκύπτουν στοιχεία που δηµιουργούν υπόνοιες
για την τέλεση αδικήµατος από πρώην Υπουργό.

Για άλλη µία φορά πανικόβλητη η Νέα ∆ηµοκρατία δεν µπορεί
να αντέξει ακόµα µία µυστική ψηφοφορία, µε αποτέλεσµα να
οδηγούµαστε στη σηµερινή άσχηµη κατάσταση.

Για άλλη µία φορά έχουµε την ένοχη σιωπή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας στην Αίθουσα αυτή.

Ο Ανακριτής Ρόδου κ. Λάζαρος Βαλσαµής προωθεί, διαβιβά-
ζει στη Βουλή, χωρίς αυτήν τη φορά να στείλει ενδιάµεσα τη δι-
κογραφία στον Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, µε αποτέλεσµα
να έχουµε εδώ να συζητάµε αυτήν την υπόθεση.

Να υπενθυµίσω τη δικονοµική πορεία της υπόθεσης πρώτα,
ότι ο Εισαγγελέας Πρωτοδικών Ρόδου κ. Οικονόµου µε έγγραφό
του στις 24 Απριλίου 2007, λίγους µόλις µήνες πριν από τις προη-
γούµενες εκλογές, τις εκλογές που µας πέρασαν, ζήτησε να δια-
βιβαστεί στη Βουλή η ίδια δικογραφία, διότι προέκυψαν, όπως
αναφέρει σαφώς, στοιχεία, υπόνοιες για διάπραξη ποινικών αδι-
κηµάτων του πρώην Υπουργού κ. Παυλίδη.

Ο κ. Σανιδάς αντί να διαβιβάσει απευθείας την υπόθεση στη
Βουλή, δίνει εντολή στον κ. Κονταξή, στον Αντεισαγγελέα του
Αρείου Πάγου, ο οποίος µε έγγραφό του διακριβώνει και ανα-
γνωρίζει όλως αναρµοδίως ότι δεν συντρέχει περίπτωση εφαρ-
µογής του νόµου περί ευθύνης Υπουργών. Το έργο το έχουµε
δει επανειληµµένως.

Μετά από καθυστέρηση δύο χρόνων και στα όρια της παρα-
γραφής και µετά από ερώτηση των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ για
την πορεία της δικογραφίας αυτής της υπόθεσης έστω και κα-
θυστερηµένα ο διενεργών την ανάκριση Ανακριτής Ρόδου, ο κ.

Λάζαρος Βαρσαµής, διαβιβάζει απευθείας αυτή τη φορά την
υπόθεση στη Βουλή. Αυτή είναι η δικονοµική πορεία της υπόθε-
σης. Γι’ αυτό την έχουµε και συζητάµε εδώ πέρα.

Ως προς τα πραγµατικά περιστατικά πολύ σύντοµα θα ανα-
φερθώ, στα οποία συνίσταται ότι παρέχουν στοιχεία για υπόνοια
τέλεσης αδικηµάτων και από όπου προκύπτει ότι ο τέως Υπουρ-
γός είχε τη βούληση να αναθέσει το επίδικο δροµολόγιο στην
ΑΝΕΚ Σύµης:

Η πρώτη διαδικασία στις 23/11/2005 καθυστέρησε πέντε
µήνες, πολύ παραπάνω από τον εύλογο αναγκαίο χρόνο προε-
τοιµασίας µίας νέας πρόσκλησης.

∆εύτερον, οι όροι της πρώτης και της δεύτερης διαπραγµά-
τευσης, οι ουσιώδεις όροι διαφέρουν πάρα πολύ.

Τρίτον, η προσφορά της ΑΝΕ Σύµης έγινε δεκτή κατά παρά-
βαση των όρων του διαγωνισµού και της προσφοράς της ανά-
θεσης, παρ’ ότι η ΑΝΕ Σύµης δεν είχε την κυριότητα, διαχείριση,
διάθεση εξουσίας του πλοίου «ΠΡΩΤΕΥΣ» µέχρι της 9/1/2006.
Είναι καταφανής παράβαση ουσιώδους όρου της πρόσκλησης.

Τέταρτον, ως αποτέλεσµα, είναι να ανατεθεί το συγκεκριµένο
δροµολόγιο στην ΑΝΕ Σύµης µε µίσθωµα 15.000 ευρώ που απέ-
χει κατά πολύ από το πρώτο µίσθωµα των 5.500 ευρώ.

Εδώ δηλαδή έχουµε µία διαφορά διαφυγόντα κέρδη από το
δηµόσιο, ζηµία του δηµοσίου, του ελληνικού λαού, περίπου
1.000.000 ευρώ. Αυτά που λέµε και ακούγονται έξω για 15.000
και 20.000 ευρώ καταλαβαίνουµε ότι είναι εικονικά. Οι 15.000
ευρώ είναι το κατώφλι του νόµου για να είναι ένα αδίκηµα, το συ-
γκεκριµένο αδίκηµα της απιστίας, κακούργηµα. Έχουµε δηλαδή
απώλεια, ζηµία του ελληνικού δηµοσίου κατά 1.000.000 ευρώ.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Είναι τέτοια η δυσαναλογία κό-
στους και ανάθεσης που από τις επιδοτήσεις µόνον, όπως είπε
και ο πρώτος εισηγητής, η πλοιοκτήτρια εταιρεία σε δέκα µόλις
µήνες έβγαλε τόσα χρήµατα από τη διαφορά της επιδότησης
που θα µπορούσε να αγοράσει ξανά το πλοίο.

Με όλα τα δεδοµένα αυτά, λοιπόν, είναι σαφές ότι προκύπτουν
στοιχεία ικανά να θεµελιώσουν τα αδικήµατα, να διερευνηθούν
τα αδικήµατα περαιτέρω της παράβασης καθήκοντος κατ’ εξα-
κολούθησης του ν. 259 του Ποινικού Κώδικα και της απιστίας µε
περιουσιακή ζηµία που υπερβαίνει τα 15.000 ευρώ, που τα περι-
γράφει το άρθρο 390 του Ποινικού Κώδικα.

∆ύο µόνο στοιχεία, γιατί ο χρόνος είναι πολύ σύντοµος.
Όσον αφορά το περιβόητο θέµα της σκανδαλολογίας, εµείς

δεν σκανδαλολογούµε. Εµείς έχουµε υποχρέωση να διερευνούµε
οτιδήποτε έρχεται στη Βουλή από τη δικαιοσύνη, αλλιώς θα ήµα-
σταν επίορκοι, αλλιώς θα είχαµε αθετήσει τον όρκο της αποστο-
λής µας.

Είναι σαφές ότι το ΠΑΣΟΚ έχει σε πρώτη προτεραιότητα την
οικονοµία και την πολιτική, δεν µπορούµε όµως να κλείνουµε τα
µάτια µας σε τέτοιες υποθέσεις στο Κοινοβούλιο και αυτές οι
υποθέσεις έχουν άµεση σχέση µε την οικονοµία, µε τη σκληρή
καθηµερινότητα. Τα χρήµατα που δαπανώνται, που δίνονται σε
µίζες, τα χρήµατα που χάνει το ελληνικό δηµόσιο από αυτές τις
υποθέσεις, θα κάλυπταν πολλές ελλείψεις, όπως είπε και ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ Γεώργιος Παπανδρέου, από το µεγάλο έλ-
λειµµα που έχουµε σε κοινωνικό κράτος, σε υγεία, σε παιδεία,
έτσι όπως φαίνεται σήµερα από την κατάρρευση της οικονοµίας
και της άσχηµης κατάστασης της χώρας.

Εµείς ως ΠΑΣΟΚ µε τον Πρόεδρό µας έχουµε προτείνει και
στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας κ. Παπούλια, αλλά και πιο πρό-
σφατα στο Κοινοβούλιο συγκεκριµένα µέτρα καταπολέµησης της
διαφθοράς και υπέρ της διαφάνειας και όχι απλά µέτρα αλλά ένα
σύστηµα µέτρων που µας οδηγούν σε ένα νέο αναπτυξιακό µο-
ντέλο.

Θα κάνω και µία αναφορά στο µεγάλο θέµα των άγονων γραµ-
µών, που ακούµε τόσον καιρό και το ακούσαµε και προηγουµέ-
νως και από τον εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ κ. ∆ρίτσα ότι για όλα αυτά
φταίει ο ν. Παπουτσή.

Ως µην ξεχνάµε ότι ο ν. 2932/2001 ήταν ένας νόµος πρώτα από
όλα εναρµόνισης της εθνικής µας νοµοθεσίας µε το Κοινοτικό
∆ίκαιο, τον οποίο υποχρεωτικά έπρεπε να ψηφίσουµε στη Βουλή
των Ελλήνων και θεσµοθετήθηκε µε το νόµο αυτόν η Ρυθµιστική
Αρχή Θαλασσίων Ενδοµεταφορών όπως και το Συµβούλιο Ακτο-
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πλοϊκών Συγκοινωνιών. Θεσµοθετήθηκε ένα γενικό δίκτυο ακτο-
πλοϊκών συγκοινωνιών, οργανώθηκε έτσι ώστε να υπάρχει µία
λειτουργία της απελευθερωµένης µεν αγοράς, αλλά οργανωµέ-
νης και βέβαια υπήρχαν και όρια ηλικίας.

Με νόµους και προεδρικά διατάγµατα µετά το 2004 η Νέα ∆η-
µοκρατία κατάργησε αυτήν την ανεξάρτητη αρχή, καταργήθηκε
η προθεσµία για την 31η Ιανουαρίου, που ήταν προθεσµία για
τους διαγωνισµούς και για τις αναθέσεις, καταργήθηκε το υπο-
χρεωτικό γενικό δίκτυο µεταφορών που υποχρέωνε όσους έπαιρ-
ναν τα µεγάλα φιλέτα δροµολόγια, να κάνουν υποχρεωτικά και
συγκοινωνίες στις άγονες γραµµές.

Από το 2004 σχεδόν για τις ίδιες άγονες γραµµές η επιδότηση
από 40.000.000 ευρώ, το 2009 προβλέπεται η επιδότηση να φθά-
νει στα 100.000.000 ευρώ και µε παροχή υπηρεσιών την ίδια ή
πολύ χειρότερη µάλιστα. Καταργήθηκε δε και το όριο ηλικίας των
πλοίων που διαπλέουν αυτές τις γραµµές. Άρα, σε τι οφείλεται
αυτή η κατάσταση; Στο νόµο Παπουτσή, όπως το λέτε εδώ ευ-
θαρσώς ή στην άσχηµη νεοφιλελεύθερη κατάσταση στην οποία
ζούµε;

Νοµίζω ότι προκύπτει ότι έχουµε χρέος να ακολουθήσουµε την
αποστολή µας σε αυτό το Κοινοβούλιο και να διαβιβάσουµε κι
εµείς µε τη σειρά µας στο αρµόδιο ∆ικαστικό Συµβούλιο αυτήν
την υπόθεση, προκειµένου να µη µένουν σκιές όπως θέλει όχι
µόνο το ΠΑΣΟΚ αλλά όπως φαίνεται και τα δύο κόµµατα της Αρι-
στεράς, τα οποία έµειναν για να ακολουθήσουν αυτήν τη διαδι-
κασία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Ρήγας έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προ-

βληµατίστηκα ιδιαίτερα ψάχνοντας να βρω έναν λόγο κάπως αλη-
θοφανή για να δικαιολογήσω την απουσία των συναδέλφων της
Νέας ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης.

Θεωρώ ότι πρέπει να είναι και για λόγους αισθητικής η απου-
σία τους σήµερα. Μετά από αυτήν την εγχώρια «υπερπαραγωγή»
του Βατοπεδίου, µετά από αυτή τη διεθνή «συµπαραγωγή» της
SIEMENS είναι δυνατό να καθίσουµε να δούµε µία «ταινία» η
οποία προφανώς έχει γυριστεί µάλλον κατά την άποψη των φίλων
της Νέας ∆ηµοκρατίας για κάποιο επαρχιακό φεστιβάλ; Με δε-
δοµένο ότι το πρώτο µέρος της «τριλογίας» Παυλίδη –γιατί είναι
«τριλογία», είναι η πρώτη υπόθεση, η δεύτερη υπόθεση και η
υπόθεση που είναι τώρα για τη Σάµο- δεν το αποδέχτηκε το κοινό
µε τόσο µεγάλη ευχαρίστηση και η Νέα ∆ηµοκρατία είχε κόστος,
ήταν φρόνιµο γι’ αυτούς να αποχωρήσουν από τη Βουλή. Βε-
βαίως ο κύριος Πρωθυπουργός, ο καταλληλότερος αλλά κου-
ρασµένος Πρωθυπουργός έφυγε έγκαιρα για την Πράγα για να
µετέχει σε µία διάσκεψη κορυφής υποβαθµισµένη, αµφισβητού-
µενου αποτελέσµατος και βέβαια και αµφισβητούµενων διακυ-
βευµάτων. Πιστεύω ότι οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας θα
έχουν βρει τις ίδιες ευχάριστες απασχολήσεις την ώρα που θα
λείπουν από δω.

Για να µιλήσουµε και λίγο σοβαρότερα, λέει η Νέα ∆ηµοκρα-
τία ότι οφείλουµε να ασχοληθούµε µε τα φλέγοντα προβλήµατα
του τόπου. Εγώ πιστεύω ότι ο πολίτης κυριολεκτικά τρέµει στην
ιδέα ότι η Νέα ∆ηµοκρατία µπορεί να ασχοληθεί ακόµα µε τα σο-
βαρά προβλήµατα του τόπου. Πιστεύω ότι ηχεί στα αυτιά του
λαού µας αυτό που έλεγε ο κ. Καραµανλής ως δέσµευση –τη θυ-
µόµαστε όλοι µας- ότι «έφτασε η ώρα της ελληνικής περιφέ-
ρειας». Το θυµόµαστε όλοι στις προγραµµατικές δηλώσεις της
Κυβέρνησης όταν το έλεγε από το Βήµα αυτό. Αυτό πλέον είναι
απειλή. Έτσι όπως αποδείχθηκε ήταν σαν να έλεγε: «Έφτασε η
ώρα σας». Έτσι πλέον εκλαµβάνεται από τον ελληνικό λαό. Ποιος
εµπόδισε τη Νέα ∆ηµοκρατία να ασχοληθεί; Ασχοληθήκαµε το
πρωί µε ένα από τα ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε την αντι-
µετώπιση της κρίσης και είδαµε τον τρόπο µε τον οποίο η Νέα
∆ηµοκρατία προσπάθησε να καλύψει το θέµα του ελλείµµατος
στα νοσοκοµεία. Με αυτόν τον τρόπο λοιπόν θα συνεχίσει να
ασχολείται µε τα προβλήµατα του ελληνικού λαού;

Αγαπητοί συνάδελφοι, η υπόθεση Παυλίδη που συζητάµε
τώρα, όπως αναφέρθηκε και από προηγούµενους συναδέλφους,
έχει να κάνει ξεκάθαρα µε έναν από τους τοµείς της πολιτικής,
όπου η Νέα ∆ηµοκρατία µε τις παρεµβάσεις της, τις νοµοθετι-

κές της πρωτοβουλίες κυριολεκτικά δηµιούργησε συνθήκες που
εξέθρεψαν αυτές τις «δύσοσµες» υποθέσεις.

Ο νόµος Παπουτσή, όπως συνηθίζεται να λέγεται, ο 2932 για
όσους γνωρίζουν –και αυτό και για τους συναδέλφους του Συ-
νασπισµού και του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας- ήταν η
καλύτερη ρύθµιση που θα µπορούσε να υπάρξει σε συνθήκες
υποχρεωτικής απελευθέρωσης των θαλασσίων επικοινωνιών. Ξέ-
ρετε ποια ήταν η γραµµή που προωθούσαν οι εφοπλιστές την
εποχή εκείνη και υιοθέτησε η Νέα ∆ηµοκρατία στη συνέχεια; Να
δροµολογούνται τα πλοία σε όποια γραµµή θέλουν για όποιο
χρονικό διάστηµα θέλουν απ’ όπου θέλουν και µε όποιο τίµηµα
θέλουν. Αυτό σήµαινε για τους ακτοπλόους και τη Νέα ∆ηµο-
κρατία η απελευθέρωση των ακτοπλοϊκών συγκοινωνιών. Ο ν.
2932 κατόρθωσε µέσα σε συνθήκες υποχρεωτικής απελευθέρω-
σης να εγγυηθεί και τον ελεύθερο ανταγωνισµό, αλλά κυρίως την
προστασία του δηµοσίου συµφέροντος. Για µια πολυνησιακή
χώρα σαν την Ελλάδα δεν ήταν σε καµία περίπτωση δυνατό να
εφαρµοστεί η απελευθέρωση των θαλασσίων ενδοµεταφορών
εάν δεν υπήρχαν αυτές οι δικλείδες ασφαλείας που έβαζε ο ν.
2932 και που κατήργησε στη συνέχεια η Νέα ∆ηµοκρατία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ)

Εν τάχει και χωρίς πολλές λεπτοµέρειες αναφέρουµε ότι ο
νόµος εκείνος είχε λάβει αρκετές πρόνοιες προκειµένου και τα
µικρά νησιά να εξυπηρετούνται µε τακτικές δροµολογήσεις, διότι
ο Υπουργός Εµπορικής Ναυτιλίας υπέγραφε κάθε Οκτώβριο ένα
υποχρεωτικό δροµολογιακό δίκτυο το οποίο ήταν υποχρεωµένοι
να ακολουθήσουν οι ακτοπλόοι και πάνω σ’ αυτό το δίκτυο που
κάλυπτε όλα τα νησιά ήταν υποχρεωµένοι εγκαίρως να καταθέ-
σουν αίτηση δροµολόγησης. Η Νέα ∆ηµοκρατία ήλθε και κα-
τάργησε την υποχρεωτικότητα του δικτύου σείοντας απλώς την
απειλή ότι δήθεν το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο θα το απέτρεπε αυτό.
∆εν προσφύγαµε ούτε καν στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο. Κατήρ-
γησε την υποχρεωτική κατάθεση αίτησης µέσα σε συγκεκριµένο
χρονικό διάστηµα, κατήργησε το υποχρεωτικό δίκαιο και το
έκανε ενδεικτικό, κατήργησε το χρόνο όπου γίνονταν οι διαγωνι-
σµοί, κατήργησε τη ΡΑΘΕ και στη συνέχεια απελευθέρωσε εντε-
λώς το τοπίο, έτσι ώστε να έλθουν να «τσαλαβουτήσουν»
διάφορες εταιρείες αµφιβόλου ποιότητας και δυνατότητας να
εξυπηρετήσουν τις γραµµές.

Έκανε και κάτι άλλο που πρέπει να το θυµόµαστε: Το 2004 το
Υπουργείο Αιγαίου επί κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ σε συνεννόηση µε το
Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας, το Υπουργείο Οικονοµίας και
όλους τους εµπλεκόµενους φορείς είχε εκπονήσει ολοκληρω-
µένο σχέδιο για την κάλυψη των αναγκών της ενδοεπικοινωνίας.
Προβλεπόταν η δροµολόγηση οκτώ νεότευκτων πλοίων και είχε
γίνει πιλοτικά η δροµολόγηση του πρώτου πλοίου για το Αιγαίο.

Αυτό, λοιπόν, το οργανωµένο και πλήρες σχέδιο για την αντι-
µετώπιση των αναγκών της ακτοπλοΐας η Νέα ∆ηµοκρατία το πέ-
ταξε στον κάλαθο των αχρήστων χωρίς να το αντικαταστήσει µε
οτιδήποτε άλλο. Ο κ. Παυλίδης ο οποίος αρέσκεται να αποκαλεί
µε χαϊδευτικό τρόπο τα νησιά µας «νησάκια µας», αυτά τα «νη-
σάκια µας» τα άφησε ανυπεράσπιστα, τα άφησε χωρίς ακτο-
πλοϊκή κάλυψη. Αυτά λοιπόν τα ανυπεράσπιστα νησάκια έγιναν
βορά στους διάφορους επίδοξους εφοπλιστές την εποχή εκείνη.
Στο χώρο αυτό έγινε σύγκρουση µικροσυµφερόντων, έγινε
εµπλοκή επίορκων υπαλλήλων και έγινε και κακή παρουσία και
άσκηση διοίκησης από πλευράς πολιτικών παραγόντων και
Υπουργών όπως ο κ. Παυλίδης. Αυτή, λοιπόν, η υπόθεση είναι
µία συνήθης πρακτική που ακολουθήθηκε από τον πρώην
Υπουργό Αιγαίου όλα αυτά τα χρόνια. Τις λεπτοµέρειες δεν τις
αναφέρω, τις ανέφεραν οι προηγούµενοι συνάδελφοι.

Αποδεικνύεται από τη δικογραφία η οποία ήλθε στα χέρια µας
ότι υπάρχει πράγµατι -ή τουλάχιστον πρέπει να διερευνήσουµε
αν υπάρχει- βλάβη του δηµοσίου και προφανώς υπάρχει βλάβη
του δηµοσίου σε αντίθεση µε αυτά που έλεγε ο κ. Παυλίδης, ο
οποίος για άλλη µια φορά από το Βήµα αυτό ισχυρίστηκε το εξής
για τη δηµιουργία εντυπώσεων. Είπε: «Ξέρετε ποια ήταν η εται-
ρεία η οποία προσέφυγε σε βάρος µου και η οποία θεωρεί ότι
αδικήθηκε; Ήταν η εταιρεία της Τήλου, η οποία είναι µια εταιρεία
ενός µεγάλου µετόχου. Κρύβεται ένας µέγας µέτοχος πίσω απ’
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αυτή την εταιρεία».
Ξέρετε ποια είναι η εταιρεία της Τήλου; Είναι η εταιρεία που το

48% το έχει ο ∆ήµος Τήλου, το υπόλοιπο 25% το έχουν οι κοι-
νωνικοί φορείς και το υπόλοιπο το έχουν ιδιώτες εκ των οποίων
κανένας δεν έχει πάνω από 3%. Κι όµως απ’ αυτό το Βήµα ο κ.
Παυλίδης µίλησε για ένα µεγαλοµέτοχο ο οποίος κρύβεται πίσω
απ’ αυτήν την εταιρεία. Η άλλη εταιρεία της Σύµης προφανώς
µπορεί να ελεγχθεί αλλά εµάς δεν µας πειράζει. ∆εν είναι το θέµα
µας η κόντρα µεταξύ των εταιρειών. Ο καθένας έχει το δικαίωµα
να συµµετέχει ισότιµα σ’ αυτούς τους διαγωνισµούς. Αυτό το δι-
καίωµα της ισότιµης συµµετοχής ο κ. Παυλίδης το κατήργησε,
το φαλκίδευσε µε τη στρατηγική του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για µας ήταν χρέος, ήταν κα-
θήκον οφειλόµενο να εξετάσουµε αυτήν την υπόθεση. Μας ήλθε
από το δικαιοσύνη. Ο νόµος και το Σύνταγµα µας υποχρεώνουν
να διερευνήσουµε την υπόθεση. Εµείς είµαστε εδώ και κάνουµε
το καθήκον µας και εκτελούµε τις υποχρεώσεις µας όπως πρέπει.
Αυτοί που λείπουν πρέπει να αναλογιστούν τι παράδειγµα δίνουν,
τι µήνυµα στέλνουν στον ελληνικό λαό. Ο λαός δεν αντέχει πια
τέτοιες συµπεριφορές.

Κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, πρέπει να αποφασίσετε. Η
Βουλή δεν είναι χώρος για να την επιλέγετε να είστε εδώ όταν
σας συµφέρει. Η Βουλή είναι το λίκνο της δηµοκρατίας και είµα-
στε υποχρεωµένοι να είµαστε παρόντες, να δίνουµε τις µάχες
µας µε την πλειοψηφία και τη µειοψηφία του ο καθένας και να
υπηρετούµε τα συµφέροντα του λαού που µας έστειλε εδώ. Γι’
αυτό το λόγο εµείς θα είµαστε παρόντες µέχρι τέλους και αυτή
η µέρα δεν θα αργήσει να έλθει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θα πάρουν το λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι ή
θα συνεχιστεί ο κατάλογος των οµιλητών;

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Ας συνεχίσουµε µε τους Κοινοβουλευτι-
κούς Εκπροσώπους.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ας ξεκινήσουµε µε τον κ.
Κουβέλη και τον κ. Χαλβατζή για να µιλήσει τελευταίος ο κ. Βε-
νιζέλος από το κόµµα που είχε την πρωτοβουλία γι’ αυτή τη συ-
ζήτηση.

Ο κ. Κουβέλης έχει το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Επιλέγετε την αντιστροφή, κύριε Πρόε-

δρε, αλλά κατανοώ. Είναι στο γενικότερο κλίµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Θα συµφωνεί απόλυτα η κ.

Τσουρή, ειδικά όταν γίνεται η ονοµαστική ψηφοφορία, αντί να
ξεκινούµε πάντοτε από το «άλφα», να ξεκινούµε και από τον τε-
λευταίο νοµό, που είναι η Χίος µε τα Χανιά, στον αλφαβητικό κα-
τάλογο της Βουλής, που έχει τους νοµούς.

ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ: ∆εν το κάνετε όµως.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Θα ήταν µία ωραία εξέλιξη κάποτε ο κα-

τάλογος να διαβάζεται και από το τέλος προς την αρχή.
ΕΥΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Και οι έσχατοι έσονται πρώτοι.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Και ου µόνον.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρούµε ότι η

εξέλιξη της υποθέσεως και µε δεδοµένη την απουσία, τη µη πα-
ρουσία των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας στο Κοινοβούλιο,
οδηγεί σε ένα θεσµικό, κατά τη γνώµη µας, αδιέξοδο.

∆εν θα επαναλάβω τα όσα στις προηγούµενες θλιβερές περι-
πτώσεις έχω αναφέρει σε σχέση µε το Σύνταγµα και τον Κανονι-
σµό. Έχω, όµως, την άποψη, κύριε Πρόεδρε, ότι µε δεδοµένο το
γεγονός ότι δεν συγκροτείται η δεδηλωµένη στη συγκεκριµένη
έκφρασή της µέσα στο Κοινοβούλιο, δεν είναι δυνατόν να προ-
ωθηθεί και να αναπτυχθεί η διαδικασία της ψηφοφορίας.

Κατά συνέπεια δεν έχει νόηµα η όποια απόπειρα να καταµε-
τρηθούν ψήφοι µε δεδοµένα τα στοιχεία αυτής της χολής, της
τραυµατισµένης µε ευθύνη της Νέας ∆ηµοκρατίας διαδικασίας.

Μετά ταύτα, κύριε Πρόεδρε, αφού θα ακούσουµε και τους Κοι-
νοβουλευτικούς Εκπροσώπους των άλλων κοµµάτων, η Κοινο-
βουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ θα αποχωρήσει από τη Βουλή,
από την παρούσα διαδικασία, για τους λόγους που προανέφερα,
επισηµαίνοντας για άλλη µία φορά ότι ο τραυµατισµός, ο οποίος
επήλθε στο Κοινοβούλιο µε τη συγκεκριµένη στάση και πολιτική

συµπεριφορά της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι βαθύτατος.
Και είναι ένας τραυµατισµός, κύριε Πρόεδρε, που όσο κι αν

εύχοµαι, φοβάµαι ότι το πλήγµα του θα παραµένει βαθύ για όλο
το χρονικό διάστηµα που ξανοίγεται µπροστά µας. ∆ιότι έχει
τραυµατιστεί το Κοινοβούλιο.

Και σε ό,τι αφορά τη Νέα ∆ηµοκρατία θα επαναλάβω αυτό που
είπα και χθες. Όταν πληγώνει, όταν τραυµατίζει και προσβάλλει
τους θεσµούς, αυτοί οι θεσµοί εκδικούνται. Και θα εκδικηθούν
τη Νέα ∆ηµοκρατία. Το ζήτηµα είναι να µην εκδικηθούν το σύ-
νολο της πολιτικής ζωής και του πολιτικού κόσµου αυτού του
τόπου. Έχει βαρύτατη ευθύνη η Νέα ∆ηµοκρατία µε τον τρόπο
που συµπεριφέρθηκε στη Βουλή των Ελλήνων και αναφορικά µε
ένα εξαιρετικά σηµαντικό θέµα, όπως είναι αυτό που σήµερα
έπρεπε να ερευνηθεί και εν τέλει να αποφασίσει η Βουλή των Ελ-
λήνων.

Κύριε Πρόεδρε, ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς δεν
αφίσταται από την πρόταση που έχει καταθέσει και που έχει
απευθύνει σε όλες τις πολιτικές δυνάµεις αναφορικά µε µία προ-
σπάθεια να αποµακρυνθεί η Βουλή από την ενασχόλησή της µε
τέτοιες υποθέσεις κατά τον τρόπο που περιγράφει η πρότασή
µας. Είµαστε, όµως, υποχρεωµένοι να σηµειώσουµε: Με δεδο-
µένη την υπάρχουσα θεσµική ρύθµιση, µε δεδοµένη τη συνταγ-
µατική πρόβλεψη, όσο και την επιταγή, αυτό που έπραξε η Νέα
∆ηµοκρατία της δηµιουργεί τεράστια πολιτική ευθύνη!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ και από την
πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προη-
γουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής των Ελλήνων, σαράντα τρεις µαθήτριες και µαθητές, καθώς
και δύο συνοδοί καθηγητές από το Γυµνάσιο Νέας Ευκαρπίας
Θεσσαλονίκης.

Είναι το πρώτο τµήµα του Γυµνασίου.
Καλωσορίζουµε τα παιδιά και τους εκπαιδευτικούς στη Βουλή

των Ελλήνων. Τους ευχόµαστε καλή πρόοδο, να είναι καλότυχα
και καλή επιστροφή.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπύρος Χαλβατζής.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µέσα σε λίγο καιρό συζητήθηκαν

πολλές φορές εδώ στη Βουλή υποθέσεις σκανδάλων.
Σκάνδαλα υπήρχαν και υπάρχουν όσο κι αν η Νέα ∆ηµοκρατία

όταν είναι στη δική της θητεία, σχεδόν τα αγνοεί, τα υποβαθµί-
ζει ή όταν είναι κυβέρνηση το ΠΑΣΟΚ, το αντίθετο. Σκάνδαλα
φουντώνουν µέσα στη λειτουργία του καπιταλιστικού συστήµα-
τος και πολλές φορές βγαίνουν στην επιφάνεια εξαιτίας των αντι-
δράσεων και των ανταγωνισµών των µεγάλων εταιρειών.
Σκάνδαλα εµφανίζονται διαχρονικά σε όλη τη διάρκεια της δια-
κυβέρνησης είτε από τη Νέα ∆ηµοκρατία είτε από το ΠΑΣΟΚ.
Σκάνδαλα, επίσης, παραγράφονται. Και πολύ συχνά εµφανίζο-
νται λαλίστατοι οι παραγραφέντες από τα σκάνδαλα.

Προς τι, λοιπόν, τα µεγάλα λόγια όχι µόνο για σήµερα, αλλά
και για χθες, για προχθές, οι εντυπωσιασµοί, οι κραυγαλέες δη-
λώσεις για τη δηµοκρατία, για τη διαφάνεια, για το καλό του
λαού, του τόπου κ.λπ;

Μακριά από εµάς, από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, οι
εντυπωσιασµοί. Κάναµε και θα κάνουµε µε συνέπεια κάθε προ-
σπάθεια για να συζητηθούν, να διερευνηθούν όλες οι υποθέσεις
που έχουν δει το φως της δηµοσιότητας, να αποδοθούν οι πολι-
τικές και οι ποινικές ευθύνες όπου υπάρχουν.

Κι εδώ υπάρχουν µεγάλες ευθύνες και των δύο κοµµάτων -της
Νέας ∆ηµοκρατίας πρωτίστως, αλλά και του ΠΑΣΟΚ- για το γε-
γονός ότι η διερεύνηση των σκανδάλων οδηγείται στον εκφυλι-
σµό και τη συγκάλυψη.

Πώς γίνεται αυτό; Το είπαµε και θα το ξαναπούµε.
Πρώτον, µε τη στάση που κρατά κάθε κόµµα. Η Νέα ∆ηµο-

κρατία, για παράδειγµα, αρνείται να παραπέµψει διάφορες υπο-
θέσεις, όπως της «SIEMENS» ή την υπόθεση Παυλίδη. Σήµερα,
όµως, έχουµε την αποχή. Αντικειµενικά δεν υπάρχει δυνατότητα
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για παραπέρα διερεύνηση.
∆εύτερον, το ΠΑΣΟΚ πολύ συχνά, πάρα πολύ συχνά, περιορί-

ζεται στην αντιµετώπιση των σκανδάλων. Επιλεκτικά τα αντιµε-
τωπίζει και φυσικά τις δικές του ευθύνες τις παραµερίζει. Και,
βέβαια, εδώ δεν αναφέρονται οι πραγµατικές αιτίες των σκαν-
δάλων.

Κάθε φορά γίνεται συζήτηση για κάποιους κακούς ανθρώπους,
που σε µία συγκεκριµένη συγκυρία κάπως γλίστρησαν, κάπως
παραπάτησαν, κάπως έκαναν ένα λάθος. Αυτά, όµως, τα φαινό-
µενα γεννιούνται σε συγκεκριµένες συνθήκες. Γεννιούνται στη
διαδικασία των συναλλαγών, της διαπλοκής, στη λογική της ιδιω-
τικοποίησης και εµπορευµατοποίησης των κοινωνικών αγαθών.
Και, βεβαίως, οι προµήθειες του δηµοσίου είναι ένα χαρακτηρι-
στικό ζήτηµα και διαχρονικό.

Παυλίδης Ι, Παυλίδης ΙΙ. Ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ προηγουµέ-
νως υπαινίχθηκε και για Παυλίδη ΙΙΙ. Κοιτάξτε να δείτε, θα στα-
µατήσουµε κάθε συµµετοχή. ∆εν µπορούµε να πάµε µε Παυλίδη
ΙΙΙ και να φτάσουµε στις εκλογές. Εµείς θα κάνουµε κάθε δυνατή
προσπάθεια –µα θα µείνει ένας εκπρόσωπος του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος- να αντιµετωπίσουµε την υπόθεση και οι υπόλοι-
ποι είκοσι ένας θα πάµε για τις εκλογές.

Έχουµε ευρωεκλογές. Μπορεί εσάς να µη σας ενδιαφέρει να
συζητηθούν τα πραγµατικά προβλήµατα που απασχολούν σή-
µερα την εργατική τάξη, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα, τη νεολαία.
∆ηλαδή, τι θέλετε; Με ποια κριτήρια να πάνε οι εργαζόµενοι στην
κάλπη; Με τη σκανδαλολογία; Είναι µέγας αποπροσανατολισµός.

Εµείς θα συνεχίσουµε, θα επιµείνουµε να συζητηθούν τα πραγ-
µατικά προβλήµατα που αντιµετωπίζει σήµερα η εργατική τάξη,
ο λαός µας. Θα µιλήσουµε για την ανεργία, για τις απολύσεις,
για τη λιτότητα, για την κρίση, για τις απλήρωτες υπερωρίες, για
το τριήµερο που καθιερώνεται σε διάφορες επιχειρήσεις και µε
τις πλάτες της Κυβέρνησης.

Πέρα από αυτά που σήµερα βιώνει ο εργαζόµενος στη χώρα
µας, πάρα πολλά δηµοσιεύµατα, αλλά και δηλώσεις κυβερνητι-
κών αξιωµατούχων, δείχνουν ότι την εποµένη των εκλογών θα
υπάρξει ολόκληρη δέσµη αντιλαϊκών, αντεργατικών µέτρων.

∆εν µπορούµε να καθόµαστε και να διυλίζουµε τον κώνωπα.
Θα κάνουµε κάθε δυνατή προσπάθεια, ανεξάρτητα από το στοι-
χείο της υπερβολής σε αυτά τα δηµοσιεύµατα, για το τι έρχεται
την επόµενη µέρα από την Κοµισιόν, από τα όργανα της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Θα κάνουµε κάθε δυνατή προσπάθεια να πεί-
σουµε τους εργαζόµενους ότι θα πρέπει να προβληµατιστούν,
να αξιολογήσουν και να κρίνουν. Το κυρίαρχο στοιχείο, κατά τη
γνώµη µας, είναι να αξιολογήσουν οι εργαζόµενοι, οι άνεργοι, οι
νέοι πριν πάνε στην κάλπη, όλες τις πολιτικές δυνάµεις, να αξιο-
λογήσουν πρωτίστως την Κυβέρνηση, η οποία ευθύνεται για την
εφαρµοζόµενη πολιτική. Να αξιολογήσουν όµως όλες τις πολιτι-
κές δυνάµεις. Γιατί το ΠΑΣΟΚ λόγου χάριν δεν αναφέρεται σε
αυτά τα προβλήµατα και ποια θα είναι η θέση του; Τι θα κάνει; Θα
τα αποδεχθεί; Θα τα αντιπαλέψει; Θα αντισταθεί; Θα τα εφαρ-
µόσει εάν όπως λέει ότι πρόκειται σύντοµα να αναλάβει το ηνία;
Είναι επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Με την Ευρωπαϊκή
Ένωση συµφωνεί απόλυτα. Είναι επιλογές του µεγάλου κεφα-
λαίου. Είναι ζητήµατα στα οποία περιµένουµε απαντήσεις, περι-
µένουµε κυρίως πράξεις.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πολλές φορές
µιλήσαµε και τοποθετηθήκαµε για την υπόθεση της ακτοπλοΐας.
Οι άλλες πολιτικές δυνάµεις δεν έπραξαν το ίδιο. ∆εν είναι τυ-
χαία όλα αυτά τα γεγονότα. Στο χώρο της ακτοπλοΐας, στο χώρο
της ναυτιλίας το εφοπλιστικό κεφάλαιο λύνει και δένει. Θέλετε
να γυρίσουµε πολύ πίσω; Μετά τη δικτατορία – οι παλαιότεροι
το θυµούνται- επιχειρήθηκε ένας εκδηµοκρατισµός στο συνδι-
καλιστικό κίνηµα. Μπορεί να µη συµφωνούσαµε µε εκείνους τους
νόµους. Ωστόσο και εκείνοι οι νόµοι, όπως ο 330, δεν εφαρµό-
στηκαν και δεν είχαν καµµία σχέση µε τη ναυτιλία. Γιατί το εφο-
πλιστικό κεφάλαιο είναι το πιο σκληρό, το πιο αδίστακτο, είναι
αυτό που επιβάλλει τις θελήσεις του. Και σήµερα αυτό το εφο-
πλιστικό κεφάλαιο και ειδικά οι ακτοπλόοι είναι που παίρνουν
πολλά λεφτά.

Η εισηγήτριά µας, η συντρόφισσα Βέρα Νικολαΐδου, αναφέρ-
θηκε συγκεκριµένα. Είναι τα λεφτά που παίρνουν όλα τα χρόνια

και αυτά τα ξεχωριστά τα 226.872.000 ευρώ για τις λεγόµενες
άγονες γραµµές. Παίρνουν και επιδοτήσεις, παίρνουν και προ-
νόµια, παίρνουν και φοροελαφρύνσεις, παίρνουν και πάρα πολύ
φθηνά τα καύσιµα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ο 330;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ακόµη και ο 330 ο αντιδραστικός

εκείνος νόµος απέκλειε και δεν προχώρησε την απλή αναλογική
στο ναυτεργατικό κίνηµα και όχι µόνο.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Για άλλη µια φορά θέλουµε να καλέσουµε τους εργαζόµενους

απ’ αυτό το Βήµα. Είναι µια καλή ευκαιρία. Να την αξιοποιήσουν,
να αξιολογήσουν και να κρίνουν, αφού βγάλουν πολιτικά συµπε-
ράσµατα µέσα από την πάλη την καθηµερινή, αλλά και µε την
ψήφο τους να καταδικάσουν τις πολιτικές δυνάµεις που προω-
θούν τις πολιτικές του κεφαλαίου που προωθούν την πολιτική
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος, ο πρώην Υπουργός κ. Βενιζέλος.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, την
έχουµε ξαναζήσει τη στιγµή µε τα έδρανα της Κυβέρνησης και
την κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας κενά, µε τη Βουλή να έχει πα-
ραδοθεί στα χέρια της Αντιπολίτευσης. Την είδαµε πρώτη φορά
την ιστορία αυτή τον Οκτώβριο, την είδαµε τον Ιανουάριο να επα-
ναλαµβάνεται φυσικά ως φάρσα. Τώρα η φάρσα διπλασιάζεται,
γίνεται όµως πολιτικά και ηθικά προκλητική σε σχέση µε την
κοινή γνώµη και τις ευαισθησίες της.

Η Νέα ∆ηµοκρατία χρησιµοποιεί µε επιµονή τον όρο «θεσµική
εκτροπή» όταν περιγράφει ή µάλλον όταν καταγγέλλει τη στάση
του ΠΑΣΟΚ. Θεσµική εκτροπή είναι αυτό που κάνει σήµερα. Η
αποχώρηση της Αντιπολίτευσης από τις κοινοβουλευτικές διαδι-
κασίες είναι ακραίος τρόπος διαµαρτυρίας, όταν η κοινοβου-
λευτική πλειοψηφία αγνοεί τα δικαιώµατα της Αντιπολίτευσης,
όταν παραβιάζει το Σύνταγµα ή τον Κανονισµό της Βουλής. Η
αποχώρηση της Πλειοψηφίας όµως από µια τέτοιου είδους, δη-
λαδή ηθικά βαρύνουσα κοινοβουλευτική διαδικασία, συνιστά πα-
ρακώλυση της οµαλής λειτουργίας του Κοινοβουλίου και άρα
του πολιτεύµατος και βάναυση καταστρατήγηση των συνταγµα-
τικών δικαιωµάτων της Αντιπολίτευσης. ∆ιότι στην πραγµατικό-
τητα παρεµποδίζεται η άσκηση συγκεκριµένων δυνατοτήτων που
παρέχει ο Κανονισµός και το Σύνταγµα για την κίνηση της διαδι-
κασίας της ποινικής ευθύνης των Υπουργών ή ενδεχοµένως για
την κίνηση άλλων διαδικασιών όπως είναι οι διαδικασίες που αφο-
ρούν την εµπιστοσύνη της Βουλής προς την Κυβέρνηση. Η
οποία, κατά τη λογική του κ. Καραµανλή, επίσης θα µπορούσε
να παρεµποδιστεί µε αποχώρηση της Πλειοψηφίας του από τη
Βουλή. Πώς θα µπορούσε να εφαρµοστεί το άρθρο 84 του Συ-
ντάγµατος που ρυθµίζει τα σχετικά µε την κοινοβουλευτική αρχή
και την αρχή της δεδηλωµένης, αν απέναντι σε κάθε πρωτοβου-
λία της Αντιπολίτευσης ο κ. Καραµανλής επιλέγει την καταγγελία,
τον ευτελισµό, την αποχώρηση; ∆εν θα διαµορφωθούν ποτέ οι
διαδικαστικές και θεσµικές προϋποθέσεις για την ολοκλήρωση
µιας διαδικασίας µε ψηφοφορία. Μπορεί έτσι ο κ. Καραµανλής να
ελέγχει απολύτως την πολιτική συµπεριφορά, την πολιτική βού-
ληση, την αξιοπρέπεια και την προσωπικότητα των Βουλευτών
του και να ευτελίζει το πολιτικό σύστηµα και το πολίτευµα της
χώρας.

Βεβαίως τα κίνητρα του κ. Καραµανλή είναι πιο ταπεινά στην
προκειµένη περίπτωση. Όπως φάνηκε και από τη µυστική ψη-
φοφορία της ∆ευτέρας, υπάρχει µια αβεβαιότητα ως προς το
εάν η οριακή και κλονισµένη πλειοψηφία της Νέας ∆ηµοκρατίας
στη Βουλή αποτυπώνεται σε κάθε κρίσιµη ψηφοφορία και ιδίως
σε κάθε κρίσιµη µυστική ψηφοφορία. Άρα, απλώς µας λέει για
µια ακόµη φορά πως δεν νιώθει σίγουρος, πως αντιλαµβάνεται
πόσο λεπτή και αβέβαιη είναι η κοινοβουλευτική θέση της Κυ-
βέρνησης, µε δεδοµένο ότι ούτως ή άλλως υπάρχει δυσαρµονία
ανάµεσα στην Κυβέρνηση και τη βούληση της µεγάλης πλειο-
ψηφίας του ελληνικού λαού, της µεγάλης κοινωνικής πλειοψη-
φίας. Εµφανίζεται ο κ. Καραµανλής όµηρος του κ. Παυλίδη που
είναι ο εκατοστός πεντηκοστός πρώτος Βουλευτής της πλειο-
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ψηφίας του. Και από την άλλη µεριά ο κ. Καραµανλής χρησιµο-
ποιεί τον κ. Παυλίδη και τις υποθέσεις του ως φθηνό πρόσχηµα
προκειµένου να αποφεύγει τις δοκιµασίες που το Σύνταγµα και
ο Κανονισµός της Βουλής επιβάλλει σε κάθε Κυβέρνηση προκει-
µένου να λειτουργεί οµαλά το Κοινοβουλευτικό σύστηµα διακυ-
βέρνησης της χώρας.

Ποιο είναι το επιχείρηµα; Είναι πως η κοινή γνώµη δεν θέλει
τη σκανδαλολογία, αλλά θέλει η Βουλή, τα κόµµατα να ασχο-
λούνται µε τη δική της ηµερήσια διάταξη που είναι προφανής,
που είναι απολύτως σεβαστή, που είναι αυτονόητη, γιατί ο πολί-
της φυσικά ενδιαφέρεται πρωτίστως για την κατάστασή του, για
τη δουλειά του, για το εισόδηµά του, για τα παιδιά του, για το
µέλλον το δικό του και της οικογένειάς του, για την έκβαση της
οικονοµικής κρίσης.

Όµως, όπως έχω πει και άλλες φορές µιλώντας στη Βουλή, ο
πολίτης είναι ένα σύνθετο και πολύπλοκο ον, µια προσωπικότητα
που έχει πολύ µεγαλύτερες απαιτήσεις από αυτές που µπορεί να
υποθέσει οποιαδήποτε έρευνα της κοινής γνώµης. Ο πολίτης έχει
µία ενδιαφέρουσα αντιφατική στάση στα θέµατα αυτά. Θεωρεί
ότι η πολιτική έχει εκπέσει ηθικά, ότι έχει καταρρακωθεί το κύρος
των βασικών πολιτικών θεσµών. Έχει τη χειρότερη δυνατή γνώµη
για τα κόµµατα, τα πολιτικά πρόσωπα και για τις θεσµικές δυνα-
τότητες του κοινοβουλευτικού συστήµατος. ∆εν πιστεύει σε τί-
ποτε. Είναι καχύποπτος απέναντι σε όλους.

Μάλιστα, ο πολιτικός λόγος της Αριστεράς, του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος, του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και ο πολιτικός λόγος του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού εντείνουν αυτή την ισοπεδωτική
αντίληψη των πολιτών, πως όλοι ίδιοι είναι, πως δεν υπάρχει
ηθικό κίνητρο για την ενασχόληση µε την πολιτική, πως αυτός
που ασχολείται µε την πολιτική είναι υποψήφιος παραβάτης του
νόµου, πως στόχος του είναι να κερδίσει προσωπικά οικονοµικά
οφέλη. Αυτή είναι µια αντίληψη η οποία είναι βαθιά προσβλητική,
είναι όµως και ανακριβής.

Από την άλλη µεριά, ο πολίτης που έχει αυτή την τόσο κακή
αντίληψη για την πολιτική και τους πολιτικούς, για το δηµόσιο
βίο, για το Κοινοβούλιο και που θέλει βεβαίως απαντήσεις στις
αγωνίες του, απάντηση για το πρόβληµα της απασχόλησης, της
ανεργίας, της ρευστότητας της επιχείρησής του, απάντηση για
το πρόβληµα της στέγης του, για τις σπουδές των παιδιών του,
για την υγεία του και την πρόσβασή του στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, αυτός ο πολίτης που θέλει προτάσεις συγκεκριµένες και
πρωτοβουλίες για την υπέρβαση της κρίσης, µόλις βλέπει ότι το
πολιτικό σύστηµα υπεκφεύγει και συγκαλύπτει υποθέσεις αδια-
φάνειας και διαφθοράς, λέει το πάρα πολύ απλό και ισοπεδω-
τικό «πάλι τα ίδια, όλοι ίδιοι είστε. Συµψηφίζετε και συγκαλύπτετε
κάθε κρίσιµη υπόθεση» και αυτό δυστυχώς το υιοθετεί το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας και ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ.

∆εν ξέρω εάν αυτό που λέγεται σκάνδαλο ή διαφθορά είναι
σύµφυτο µε το καπιταλιστικό σύστηµα παραγωγής. Θεωρώ ότι
είναι ένα φαινόµενο πολύ παλαιότερο και πολύ ευρύτερο, που
συνδέεται µε τα αρχαϊκά χαρακτηριστικά του ανθρώπου και των
κοινωνικών συσσωµατώσεων. Σε προκαπιταλιστικές κοινωνίες εί-
χαµε πολύ µεγάλα σκάνδαλα. Την περίοδο του υπαρκτού σοσια-
λισµού είχαµε πολύ µεγάλα σκάνδαλα. Σε όλες τις φάσεις του
καπιταλισµού, τις πρώιµες και τις ύστερες, έχουµε πολύ µεγάλα
σκάνδαλα.

Το δηµόσιο ήθος είναι µια σφαίρα η οποία έχει ιστορική αντοχή
και διάρκεια πολύ µεγαλύτερη από την εξέλιξη των τρόπων πα-
ραγωγής. Θα συµφωνήσω όµως µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας στην παρατήρησή του ότι αυτό που λέγεται αδιαφάνεια
και διαφθορά, έχει ως κίνητρο είτε το συµφέρον είτε την ανάγκη.

Επίσης, είναι προφανές ότι ο ιδιωτικός τοµέας είναι αυτός που
προκαλεί τα σκάνδαλα, αξιοποιώντας τα σηµεία επαφής του µε
τις οικονοµικές λειτουργίες του κράτους. Αυτό είναι απολύτως
σωστό. Όµως, αυτό που λέγεται διαφθορά και αδιαφάνεια δεν
είναι πρόβληµα µόνο ή πρωτίστως του πολιτικού συστήµατος.
Είναι πρόβληµα και του διοικητικού συστήµατος, πρόβληµα φυ-
σικά της αγοράς, πρόβληµα της δικαιοσύνης, πρόβληµα των πο-
λιτών που µετέχουν σε αυτήν τη διαδικασία συναλλαγής και
συγκάλυψης για να καλύψουν την ανάγκη τους, ή για να προω-

θήσουν το συµφέρον τους, το καλώς νοούµενο, γιατί δυστυχώς
έχει επικρατήσει η αντίληψη ότι το παράνοµο είναι πιο γρήγορο,
πιο αποτελεσµατικό, πιο φθηνό.

Και αν δεν αντιστρέψουµε, όπως είπα κατ’ επανάληψη στη
Βουλή, αυτήν την αντίληψη, αν δεν πείσουµε τον πολίτη ότι µπο-
ρεί το νόµιµο να γίνει γρήγορο, αποτελεσµατικό, συµφέρον δεν
θα έχουµε διαµορφώσει το κοινωνικό κίνηµα υπέρ της διαφά-
νειας και εναντίον της διαφθοράς που έχει ανάγκη για αναπτυ-
ξιακούς λόγους η κοινωνία και η οικονοµία στην Ελλάδα. Γιατί η
διαφθορά δεν είναι ηθικό ή θεσµικό ζήτηµα µόνο. Μακάρι να ήταν
ζήτηµα οικονοµικής εγκληµατικότητας. Είναι ζήτηµα βαθύτατα
αναπτυξιακό. Αφορά, δηλαδή, τη θεµελιώδη οικονοµική λει-
τουργία του κράτους, τη δηµοσιονοµική λειτουργία, την ανα-
πτυξιακή λειτουργία, τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργεί η σχέση
µεταξύ εσόδων και δαπανών, το µοντέλο ανάπτυξης της χώρας,
τη διάρθρωση της οικονοµίας.

Γι’ αυτό έχει πολύ µεγάλη σηµασία, όταν αναπτύσσουµε προ-
τάσεις συµβολικού χαρακτήρα, αυτές να είναι εφαρµόσιµες,
όπως η πρόταση για την τροποποίηση του νόµου περί ευθύνης
Υπουργών. Ποιος τίναξε στον αέρα την αναθεωρηµένη διατύ-
πωση του άρθρου 86 που την ψήφισαν όλα τα κόµµατα που µε-
τείχαν στη διαδικασία και πάντως και η Νέα ∆ηµοκρατία το 2001;
Ο τρόπος µε τον οποίο χειρίζεται τους φακέλους η δικαιοσύνη,
διότι δύο χρόνια, που είναι σηµαντικό διάστηµα και µέσα στα
οποία είναι λογικό να τίθενται και να εκκαθαρίζονται τέτοια µε-
γάλα θέµατα ποινικής ενδεχοµένως ευθύνης, φαγώθηκαν από
την εισαγγελία και ορισµένους τακτικούς ανακριτές.

Τελικά, η Βουλή τρέχει ως επιµηθέας να αποδείξει ότι δεν
φταίει και ότι µπορεί να προτείνει λύσεις. Ναι, αλλά λύσεις οι
οποίες να επιτρέπουν και σε µια οποιαδήποτε κυβέρνηση να λει-
τουργεί. Για φανταστείτε µια κυβέρνηση να έχει όλους τους
Υπουργούς και τους Υφυπουργούς της κατηγορούµενους ή οιο-
νεί κατηγορούµενους µπροστά σε οποιοδήποτε πταισµατοδίκη,
αντεισαγγελέα πρωτοδικών, τακτικό ανακριτή µε οποιαδήποτε
µήνυση οποιουδήποτε θιγοµένου, οποιουδήποτε γραφικού, για
οποιαδήποτε υπογραφή, για οποιοδήποτε θέµα.

Αυτό σηµαίνει ότι δεν µπορείς να υπηρετήσεις το δηµόσιο συµ-
φέρον. Γι’ αυτό έχω προτείνει µία λύση που σταθµίζει τα πάντα,
ώστε και η Πλειοψηφία να µην κατηγορεί την εκάστοτε αντιπολί-
τευση και η αντιπολίτευση να µην εκµεταλλεύεται γεγονότα για
να πλήξει την Πλειοψηφία και η δικαιοσύνη να µην αναπτύσσει µε
«επίλεκτους» εκπροσώπους της το δικό της πολιτικό λαϊκισµό.
∆εν υπάρχει χειρότερη δηµαγωγία από τη δικαστική και εισαγ-
γελική δηµαγωγία.

Γι’ αυτό η λύση είναι η Βουλή να επιλέγει µε 2/3, µε ευρύτατη
πλειοψηφία, πέντε σηµαντικές δικαστικές προσωπικότητες, οι
οποίες να έχουν και την αρµοδιότητα να ελέγχουν τους φακέ-
λους, να διενεργούν προκαταρκτική εξέταση, να ασκούν ποινική
δίωξη. Γι’ αυτό πρέπει να σπάσει και ο οµφάλιος λώρος µε την
ηγεσία της δικαιοσύνης και πρέπει η επιλογή των δικαστών που
στελεχώνουν τις κορυφαίες θέσεις να γίνεται από την Ολοµέλεια
της Βουλής µε 2/3.

Γιατί λειτουργεί το αµερικανικό δικαστικό σύστηµα; Γιατί είναι
γεγονός η παραίτηση ενός µέλους του Ανωτάτου ∆ικαστηρίου;
Γιατί συγκλονίζεται η Αµερική από τη συζήτηση ποιος θα επιλε-
γεί ως ένας από τους εννέα δικαστές; ∆ιότι εκεί τίθενται ιδεολο-
γικά ζητήµατα, αναπτυξιακά ζητήµατα, όχι µόνο ζητήµατα σε
σχέση µε τις εκτρώσεις ή τους γάµους των οµοφυλοφίλων ή το
κάψιµο της αµερικανικής σηµαίας, αλλά ζητήµατα που αφορούν
την οικονοµική πολιτική.

Το new deal επί Ρούσβελτ πέρασε διά πυρός και σιδήρου µέσα
από τη νοµολογία του Ανωτάτου ∆ικαστηρίου. Εάν δεν συµφω-
νούσε το δικαστήριο, δεν θα εφαρµοζόταν η πολιτική που ήθελε
τότε ο Πρόεδρος των Ηνωµένων Πολιτειών. Και αυτό θα µπο-
ρούσε να συµβεί και µε τις πολιτικές επιλογές του Μπαράκ
Οµπάµα τώρα. Είναι τεράστια η πολιτική δύναµη της δικαιοσύ-
νης.

Και αυτό συµβαίνει και στην Ελλάδα. Την τελική λέξη για όλα
τα µεγάλα αναπτυξιακά σχέδια, την έχει η δικαιοσύνη. Νοµίζετε
ότι µπορεί να εφαρµοστεί οποιοδήποτε µοντέλο ανάπτυξης, το
µοντέλο της πράσινης ανάπτυξης, χωρίς µεταρρύθµιση στη δι-
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καιοσύνη, χωρίς πολιτική γης, χωρίς πολιτική ενέργειας, άρα γης,
άρα χωρίς ζητήµατα δικαστικού ελέγχου;

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα επαναλαµβάνεται το
σκηνικό. ∆εν θα υποκύψουµε στο τεχνητό off-site του κ. Καρα-
µανλή. ∆εν θα οδηγήσουµε την πρότασή µας σε απόρριψη, για
να πανηγυρίσει ξανά ο κ. Παυλίδης, ούτε θα δώσουµε στον κ.
Καραµανλή την αφορµή να πει πως τώρα ανακουφίστηκε από τις
υποθέσεις αυτές και κερδίζει πολιτικό χρόνο µέχρι την 7η Ιου-
νίου, γιατί η 7η Ιουνίου είναι καταλυτική εκ των πραγµάτων και
εξ αποτελέσµατος για την έκβαση των πολιτικών θεµάτων της
χώρας.

Η χώρα βρίσκεται σε καθολική κρίση. Ο κ. Καραµανλής αντι-
µετωπίζει τα θέµατα επιδερµικά, απλουστευτικά. ∆εν σύρθηκε
σε εκλογές λόγω του κυρίου Παυλίδη λες και το θέµα ήταν ο κ.
Παυλίδης. Η χώρα πρέπει να πάει σε εκλογές για να αναπνεύσει,
για να αποκτήσει µια νέα πολιτική ευκαιρία, για να καταγραφεί
ένας άλλος συσχετισµός ο οποίος υπάρχει στην κοινωνία και, εν
πάση περιπτώσει, για να δει η χώρα εάν µπορεί να κάνει τους χει-
ρισµούς που απαιτεί η περίσταση µε τεράστιες δυσκολίες και
µέσα σε πολύ στενά περιθώρια.

Και αυτό γιατί αναµφίβολα τα περιθώρια είναι πάρα πολύ
στενά. Όµως δεν είναι ανύπαρκτα. Χρειάζεται µια κυβέρνηση µε
ευρωπαϊκή πολιτική, µε ικανότητα διαµόρφωσης νέων ευρωπαϊ-
κών συσχετισµών, εάν αυτό είναι εφικτό. Γιατί και το ευρωπαϊκό
πρόβληµα είναι εφάµιλλο ή και µεγαλύτερο του εθνικού προ-
βλήµατος της Ελλάδας.

Και βεβαίως χρειάζεται να πούµε όλη την αλήθεια, να ξέρουν
οι πολίτες ότι τα περιθώρια είναι στενά ότι υπάρχουν µεγάλες
δυσκολίες, αλλά ότι όταν έχεις τέτοιες προκλήσεις και τέτοιες
δυσκολίες το τι επιλογή θα κάνεις, δηλαδή εάν η επιλογή σου
είναι προοδευτική φιλολαϊκή, αναπτυξιακή ή αν είναι συντηρη-
τική, συµβατική, αβέβαιη, ταξική, έχει µεγάλη σηµασία, πολύ µε-
γαλύτερη απ’ όση όταν βρίσκεσαι σε περιόδους οικονοµικής
ευωχίας.

Άρα έχει παρά πολύ µεγάλη σηµασία να πούµε στους πολίτες
αυτό που καταλαβαίνουν, ότι η Κυβέρνηση έδειξε πόσο και πώς
µπορεί να ασχοληθεί µε τα προβλήµατα. Έδειξε δυστυχώς ότι
είναι µέρος της κρίσης, ότι είναι πολλαπλασιαστής της κρίσης,
γιατί η κρίση από οικονοµική έχει µετατραπεί σε κρίση ηθική, σε
κρίση θεσµική, σε κρίση πολιτικής νοµιµοποίησης, σε κρίση ανα-
σφάλειας, σε κρίση εµπιστοσύνης λόγω και της αδυναµίας και
των επιλογών και των ανακολουθιών της Κυβέρνησης. Φυσικά
δεν φταίει µόνο η Κυβέρνηση, δεν φταίει µόνο το πολιτικό σύ-
στηµα. ∆εν είναι κανείς άµοιρος της ευθύνης. ∆εν είναι η αγορά,
η οικονοµία, η κοινωνία, άµοιρη αυτής της ευθύνης.

Όµως σε µια κοινοβουλευτική δηµοκρατία ποιος έχει την ευ-
θύνη να συντονίσει, να καθοδηγήσει, να προτείνει, να αντιµετω-
πίσει ζητήµατα; Προφανώς µία κυβέρνηση, που οφείλει να
εκφράζει το γενικό συµφέρον του ελληνικού λαού. Οφείλει να
εναρµονίζεται µε την κοινωνική πλειοψηφία όχι καλυπτόµενη
πίσω από µία εκλογική πλειοψηφία σχετική που µετατρέπεται σε
απόλυτη µέσα στη Βουλή λόγω εκλογικού συστήµατος, αλλά µε
την πραγµατική κοινωνική πλειοψηφία που διαπιστώνεται καθη-
µερινά, ή δεν διαπιστώνεται όταν υπάρχουν προβλήµατα και επι-
λέγονται λύσεις οι οποίες µπορεί αντί για λύσεις να είναι ακόµα
µεγαλύτερα προβλήµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι δυσάρεστες αυτές οι στιγ-
µές στο Κοινοβούλιο όταν το θέµα της συζήτησης είναι η διε-
ρεύνηση ενδεχόµενης ποινικής ευθύνης ενός Υπουργού, ενός
παλιού Βουλευτή. Αντιλαµβάνοµαι την κατάσταση στην οποία
βρίσκεται ο κ. Παυλίδης. ∆εν είναι το θέµα µας ο κ. Παυλίδης.
Αλίµονο εάν το θέµα µας ήταν ο κ. Παυλίδης και αν περιµένουµε
να φέρουµε και µια τρίτη ή µια τέταρτη υπόθεση. ∆εν στοχοποι-
ούµε κανέναν. ∆εν έχουµε κανένα προσωπικό πρόβληµα. άλλω-
στε σε αυτές τις περιπτώσεις η Βουλή οφείλει από το προσωπικό
να αναδείξει το καθολικό, από το µερικό να αναδείξει το γενικό
το θεσµικό. Και βεβαίως πρέπει να δώσουµε µία απάντηση στους
πολίτες, δηλαδή ότι έχουµε συνείδηση του ηθικού, θεσµικού, πο-
λιτικού και κοινωνικού προβλήµατος της χώρας και ότι έχουµε
συνείδηση των δυσκολιών γιατί πιστεύω ότι κυρίως αυτό θέλει
να καταλάβει ο πολίτης. Μας εξετάζει όλους µας µε κριτήριο το

αν καταλαβαίνουµε τι συµβαίνει και έχουµε επαρκή συνείδηση
της ευθύνης µας. Σε αυτό πρέπει να δώσουµε απαντήσεις.

Ο κ. Καραµανλής σήµερα βρίσκεται στην Πράγα. Ψηφίζει σε
όλες τις ονοµαστικές ψηφοφορίες, µυστικές και φανερές, µε επι-
στολική ψήφο, όπως του δίνουν δικαίωµα το Σύνταγµα και ο Κα-
νονισµός της Βουλής. Είναι σε µια υποβαθµισµένη Σύνοδο
Κορυφής, η οποία µέσα σε λίγες ώρες θα λύσει θέµατα απα-
σχόλησης στην Ευρώπη, θέµατα ενεργειακής πολιτικής, θέµατα
διεύρυνσης προς την απώτατη Ευρώπη, την Ουκρανία, τη Λευ-
κορωσία κ.λπ. Τι δείχνει αυτό; Τι µπορεί να καταλάβει ο Έλλη-
νας πολίτης, ο Ευρωπαίος πολίτης, από αυτό που συµβαίνει
σήµερα στην Πράγα, από αυτή την τελευταία «µεγάλη» πρωτο-
βουλία της Τσέχικης Προεδρίας, η οποία βρίσκεται αντιµέτωπη
µε κυβερνητική κρίση, µε µία Γερουσία που κυρώνει τη Συνθήκη
της Λισαβόνας και έναν Πρόεδρο της Τσεχικής ∆ηµοκρατίας που
αρνείται να την επικυρώσει γιατί περιµένει να προηγηθεί το δεύ-
τερο ιρλανδικό δηµοψήφισµα. Τι µπορείς να πεις στους πολίτες
της Ευρώπης όταν παρακολουθούν αυτό το θέαµα;

Και τι κάνει σήµερα ο κ. Καραµανλής στην Πράγα; Τι είναι αυτό
που κοµίζει στον ευρωπαϊκό προβληµατισµό; Τι λέει σήµερα από
εκεί στον Έλληνα πολίτη; Τι µήνυµα στέλνει; Το µήνυµα της αγω-
νίας, τις διαρροές για πιθανά φορολογικά ή άλλα µέτρα, την αγω-
νία για το διευρυµένο έλλειµµα και για το ακόµα πιο µεγάλο
δηµόσιο χρέος; Την αγωνία για το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό;
Όλα αυτά κάποτε εθεωρούντο πολύπλοκα και δυσνόητα πράγ-
µατα για την κοινή γνώµη, για το µέσο πολίτη, γι’ αυτό που θεω-
ρητικά λέγεται µέσος πολίτης ,γιατί ο κάθε πολίτης, είναι ο
εαυτός του σε απόλυτο βαθµό χωρίς µέσο όρο. Τώρα όλοι ξέ-
ρουν τα πάντα, όλοι παρακολουθούν τα πάντα, όλοι αντιλαµβά-
νονται τη διασύνδεση των µακροοικονοµικών και δηµοσιονοµικών
προβληµάτων µε το ατοµικό τους πρόβληµα, το οικογενειακό, το
επαγγελµατικό, το επιχειρηµατικό.

Σε αυτά τι λένε; Ή µήπως νοµίζει ο κ. Καραµανλής ότι εµείς
δεν έχουµε συνείδηση της ευθύνης που µας βαραίνει και δεν ξέ-
ρουµε τι δυσκολίες θα αναλάβουµε και θα αντιµετωπίσουµε.

Η εικόνα αυτή σήµερα είναι αποκαρδιωτική, θεσµικά τραγική.
Ο κ. Καραµανλής δεν επιτρέπει στους Βουλευτές του να είναι
παρόντες, δεν επιτρέπει στην Αντιπολίτευση να ασκήσει τα δι-
καιώµατά της, δεν επιτρέπει στη Βουλή να σταθεί στο ύψος των
περιστάσεων. ∆εν θα οδηγήσουµε τη δική µας πρόταση σε τε-
χνητή απόρριψη. Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, να κηρύξετε
περαιωµένη τη συζήτηση, αλλά να ξέρει ο κ. Καραµανλής και κυ-
ρίως να ξέρει ο Έλληνας πολίτης ότι η Κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας είναι γεµάτη στίγµατα, εκκρεµότητες και αδιέξοδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ο κ. Χαλβατζής, έχει το

λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Η ελληνική γλώσσα είναι πολύ πλού-

σια. Άλλο πράγµα είναι ότι είναι ίδιοι και εντελώς διαφορετικό
πράγµα είναι ότι η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ βαδίζουν πο-
λιτικά στις ίδιες ράγες. Άλλωστε αυτό συνάγεται από όλες τις
δηµοσκοπήσεις. Η πλειοψηφία των ερωτώµενων απαντάει στο
ερώτηµα: «βλέπετε διαφορές ανάµεσα στη Νέα ∆ηµοκρατία και
στο ΠΑΣΟΚ» κατά 64,35%, όχι.

∆εύτερον, σχετικά µε τα σκάνδαλα που αναφέρθηκε για το σο-
σιαλισµό ο κ. Βενιζέλος θα έλεγα ότι από τότε που υιοθετήθη-
καν όλες εκείνες οι λογικές της οικονοµίας της αγοράς, τότε
άνθισαν εκείνα και βγάλαµε τα συµπεράσµατά µας.

(Θόρυβος, διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Πάλι µε τον Στάλιν, πάλι µε τον Στάλιν. Τι ακριβώς θέλετε;
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Αφού αυτόν θέλετε!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Σας παρακαλώ, κυρία Χρι-

στοφιλοπούλου.
Ο κ. Κουβέλης έχει το λόγο.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω στον Κοινο-

βουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ ότι η εγερµένη απαξία της
κοινωνίας στην ασκούµενη πολιτική δεν οφείλεται στον πολιτικό
λόγο του ΣΥΡΙΖΑ. Αλλά αυτή η απαξία οφείλεται στη λειτουργία
του πολιτικού στερεοτύπου του δικοµµατισµού που χρόνια ολό-
κληρα έχει γεννήσει αυτά τα αδιέξοδα τα οποία σήµερα απειλούν
στην κυριολεξία τον πολίτη και βαραίνουν στις πλάτες του.
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Θέλω επίσης να σχολιάσω, κύριε Πρόεδρε, το γεγονός ότι
όταν ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς ή ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας αναφέρεται στην ανάγκη του
σταθερού προσανατολισµού στην ενασχόληση και την αντιµε-
τώπιση των προβληµάτων της ελληνικής κοινωνίας, σε καµµία
περίπτωση δεν περιφρονεί –και το είπα µε χίλιους τρόπους- την
ανάγκη να ερευνώνται οι υποθέσεις, να ασκεί η Βουλή τα εξετα-
στικά της καθήκοντα, να στέκεται η Βουλή απέναντι σε τέτοια
προβλήµατα υπερασπιζόµενη το δηµόσιο αγαθό και το δηµόσιο
συµφέρον. Κατά συνέπεια, εύκολος ο λόγος ο οποίος διατυπώ-
θηκε, πολιτικά άδικος αλλά και πολιτικός εχθρικός, όταν θέλει να
επικαλείται ανύπαρκτες θέσεις του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, και το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής δεν επι-
τρέπουν στον Πρόεδρο να συµµετέχει στις τοποθετήσεις οι
οποίες γίνονται ή να εκφράζει γνώµη. Αν θα ήθελε να το πράξει
αυτό, θα έπρεπε να αφήσει την Έδρα και να κατέβει στα έδρανα.

Θα µου επιτρέψετε, όµως, να καταθέσω και τη δική µου αγω-
νία για την πορεία και το µέλλον της χώρας, µε αφορµή τις το-
ποθετήσεις και των τριών Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων στα
ζητήµατα εκείνα στα οποία οφείλουµε, γι’ αυτό καθ’ εαυτό το
µέλλον της χώρας, να βρούµε δρόµους συνεννόησης και η
εθνική συζήτηση να ανοίξει αυτά τα κεφάλαια όσο πιο γρήγορα
γίνεται.

Αυτός είναι ο λόγος άλλωστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
που δύο φορές την προηγούµενη εβδοµάδα -στο βαθµό που η
χρήση της ελληνικής γλώσσας εκφράζει µε τον καλύτερο τρόπο-
εκφράστηκε η προτροπή, η παραίνεση θα έλεγα του Προέδρου
του Κοινοβουλίου, του τρίτου τη τάξει πολιτειακού παράγοντα
της χώρας, γιατί βλέπω ορισµένα σηµάδια ιδεών και απόψεων

που µπορούν να αντιµετωπίσουν ορισµένα από τα συµπτώµατα
και τις παθογένειες και να κάνουν αποτελεσµατικότερη τη λει-
τουργία του πολιτικού συστήµατος για το καλό του ελληνικού
λαού και κυρίως για να εµπνεύσουν ξανά εµπιστοσύνη στους
νέους ανθρώπους.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, αυτήν την προτροπή, οι πέντε πολιτι-
κοί Αρχηγοί να βρουν τρόπους να συνεννοηθούν για όλα αυτά
τα µεγάλα ζητήµατα.

Ευχαριστώ πολύ για την κατανόησή σας.
Θα µου επιτρέψετε, όµως, να επαναλάβω αυτό µε το οποίο

έκλεισα και τις δύο προηγούµενες φορές τη συνεδρίαση σε ανά-
λογη συζήτηση, ότι η απόρριψη ή η αποδοχή της πρότασης κατά
το Σύνταγµα και τον Κανονισµό γίνεται µε µυστική ψηφοφορία.
∆εν µπορώ να προσθέσω τίποτα άλλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.30’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 8 Μαΐου 2009 και ώρα 10.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: την ειδική συνεδρίαση
της Ολοµέλειας της Βουλής για τον εορτασµό της Ηµέρας της
Μητέρας, την ειδική συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής για
τον εορτασµό της Ηµέρας του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς
Αλληλεγγύης και στις 11.30’ την προ ηµερησίας διατάξεως συ-
ζήτηση, σύµφωνα µε το άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής,
µε πρωτοβουλία της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκας Παπαρήγα,
σε επίπεδο Αρχηγών κοµµάτων, µε θέµα τα δικαιώµατα της νεο-
λαίας στη µόρφωση, στον πολιτισµό και τον αθλητισµό, σύµφωνα
µε την ειδική ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


